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محمد قاسمی، دادستان قزوین:

تکلیف نهایی جاده 
قزوین- کلاچای 
بعد از ۲ ماه باید 

مشخص  شود

رضا سبحانی فر:

وحدت نیروهای 
انقلابی یک اصل 

مهم است

در نامه احمد توکلی مطرح شد:
افشای زمین خواری 

گسترده مسئولان 
اداری و قضایی 

درقزوین
درسفرمعاون رییس جمهور قرارش��د که استان قزوین و گیلان 
ط��رح احداث ج��اده قزوین - کلاچای را به ص��ورت یکپارچه از 
منظر زیست محیطی بررسی کنند و ظرف مدت ۲ ماه  شرکت 
زیرساخت و توسعه و سازمان حفاظت محیط زیست کشور نتیجه 

قطعی را اعلام کنند.

اولین جلسه شورای سیاستگذاری نیروهای انقلابی استان 
قزوین باحضورچهره های مختلف سیاسی و انقلابی استان 

درمسجد الغدیر قزوین برگزارشد.

با نامه ی دیده  بان شفافیت و عدالت به معاون اول قوه قضائیه 
درباره تصرفات غیرقانونی اراضی هفت سنگان دشت قزوین 
علیه برخی مس��ئولان اداری و قضایی استان قزوین اعلام 

جرم شد.

صفحه2

ویترین
شهاب زاده مسئول دیدبان شفافیت وعدالت استان قزوین:

پیگیری جدی واگذاری زمین های کشاورزی هفت سنگان هستیم

 تصفیه خانه شهر محمود آباد نمونه در استان قزوین افتتاح شد �
اقامتگاه بومگردی دهیاری روستای پرچکوه  رتبه چهارم  کشوری را کسب کرد �

صفحه5 صفحه2 صفحه2 

صفحه7

موانع احداث جاده 
قزوین رحیم آباد به 

کلاچای برطرف می شود

دهکده طبیعت قزوین 
درسطح کشور بی نظیراست  

مهندس بابک محمدی درگفتگوی اختصاصی با نسیم قزوین :

نوبخت در بازدید از جاده قزوین - کلاچای:

مدیرعامل شرکت آریان فولاد در نشست مطبوعاتی 
که در دفتر مرکزی این ش��رکت برگزار شد، گفت: 
شرکت »آریان فولاد« قادر است با تولید نبشی های 
سایز 13 تا ۲0میلی متر نیاز صنایع برق، مخابرات، 
نفت و... را در تولید دکل های مورد نیاز کشور مرتفع 

سازد.
به گ��زارش خبرنگار ما؛ مهندس بهمن قاس��می 
افزود: با تولید محصولات یاد ش��ده، عملاً کشور از 
واردات نبشی های مورد نیاز ساخت دکل در صنایع 
اس��تراتژیک همچون برق، مخابرات و نفت بی نیاز 

خواهد شد.
وی، ظرفیت تولید نبش��ی های س��ایز 13 تا ۲0 را 
معادل 300هزارتن در سال عنوان کرد و افزود: این 
شرکت قادر است به میزان مورد نیاز صنایع فوق، 

نبشی تولید و عرضه کند. 
مدیرعامل شرکت آریان فولاد، کیفیت محصولات 
تولید ش��ده را بس��یار ب��الا عنوان ک��رد و گفت: 
همه محص��ولات تولیدی این مجموعه براس��اس 
و 18001  ای��زو 1001، 9001  اس��تانداردهای 

OHSAS می باشد.
به گفته قاسمی، شرکت آریان فولاد در حال حاضر 
دارای چهارخط نورد، ش��امل خ��ط تولید مقاطع 
س��نگین به ظرفیت 300هزار تن، خط مقاطع ۲ 
به ظرفی��ت ۲00هزار تن، خط تولید میلگرد 3و4 
هری��ک به ظرفیت 500هزار تن داراس��ت.؛ ضمن 
آینکه یک خط میلگ��رد 500 هزار تنی دیگر نیز 
در حال نصب است که تا پایان سال به بهره برداری 

می رسد.
گفتن��ی اس��ت؛ ای��ن ش��رکت دارای ی��ک کوره 
ذوب القایی ۲0تنی اس��ت و دیگ��ری هم در حال 
نصب است. همچنین کوره الکتریکی ۲0تنی ذوب 

آلیاژی ش��رکت نیز که مدتی متوقف شده بود، در 
آستانه راه اندازی است.

ضرورت برخورد جدی با متخلفان و لزوم   
جلوگیری از دورزدن قانون

وی در ادامه به وجود برخی مشکلات پیش روی این 
صنعت اش��اره کرد و گفت: متأسفانه در سال های 
اخی��ر واردات دومیلیون تن ورق به صورت قاچاق، 
سکوت و عدم پیگیری جدی سازمان ها، سندیکاها 
و انجمن ه��ای مس��وول، دور  زدن قانون به طرق 
مختلف توس��ط برخی و ضرورت برخورد جدی با 
متخلفان و فریبکاران و لزوم جلوگیری از مداخله 
دولت در مکانیزم قیمت گذاری و همچنین تأکید بر 
جدیت در ممانعت از لابی گری های رانت خواران را 
از جمله مهم ترین موضوعات برشمرد و افزود: امروز 

بازار به یک سیس��تم و آن هم عدم مداخله دولت 
و حاکم  ش��دن مکانیزم عرض��ه و تقاضا در تعیین 
قیمت ها که بدون شک براساس آن فروشنده بیلت و 
فولاد می توانند محصولات خود را برپایه قیمت های 

جهانی عرضه و به فروش برسانند، نیاز دارد.
قاسمی پیش��نهاد کرد که کشور ما برای رهایی از 
فس��اد نیاز به الگو قراردادن اقتصاد کشوری مانند 
ترکی��ه دارد که طی آن همه قیمت ها آزاد و مبلغ 
دستمزدها نیز بر اساس یک ارز قوی مدیریت  شود. 

لزوم حذف کامل یارانه ه�ا و جلوگیری از   
افزایش نقدینگی

مدیرعامل ش��رکت آریان فولاد در ادامه، راه نجات 
کشور را حذف کامل یارانه ها و جلوگیری از افزایش 
نقدینگی توسط دولت، کاهش نرخ بهره در حد صفر 
و ممانع��ت جدی از دور زدن قانون توس��ط برخی 

افراد سودجو که زمینه ساز فس��اد، کلاهبرداری و 
دزدی و اختلاس می شوند، دانست.

وی، نبود آمارهای دقیق از بنگاه های تولیدی و عدم 
بازنشر آن توسط سازمان ها و ارگان های مسوول را 
از دیگر مواردی دانس��ت که با توجه به دسترسی 
برخی افراد به آنها زمینه فس��اد در جامعه را مهیا 

می کند.
ب��ه گفته این مدیر صنعت کش��ور، طبق آمارها تا 
سال 90 در مجموع حدود 350هزار میلیارد تومان 
نقدینگی در کشور وجود داشته، در حالی که اکنون، 
س��الانه همین میزان به این رقم اضافه می شود و 
طبیعی است، ادامه چنین روندی به جز ایجاد تورم، 
اخذ بهره های سنگین بانکی، نابرابری اجتماعی و 

رانت، عواید دیگری نخواهد داشت.

واقعی نبودن قیمت ها در بورس کالا  
قاس��می، همچنی��ن با اع��لام این ک��ه قیمت در 
بورس کالا واقعی نیست و ضروری است تا اصلاحات 
اساس��ی در این حوزه صورت گیرد، خاطرنش��ان 
کرد: در حالی در بورس کالا پایه قیمت ش��مش را 
3۲00تومان اعلام می کنند که ماه هاست در بازار 
4000تومان معامله می ش��ود، ب��ه هر حال عرضه 
5درصد محصول برای کشف قیمت و تعیین قیمت 
برای 95درصد باقیمانده زیان های بسیار زیادی به 

تولیدکنندگان مقاطع فولادی وارد می سازد.
شایان ذکر است؛ شرکت آریان فولاد که در زمینی 
به مس��احت 400هزار مترمربع و با 1۲0هزار متر 
سالن سرپوشیده و 65مگاوات برق فعال است، برای 

650نفر ایجاد اشتغال کرده است.

مهندس بهمن قاسمی در گفت وگو با خبرنگاران اعلام کرد:

»آریان فولاد« کشور را از واردات دکل بی نیاز کرد
با تولید نبشی های سایز 13تا 20 مورد نیاز ساخت دکل برای صنایع برق، نفت و مخابرات

غلامحسن اسلامی صدر در گفتگو با هفته نامه نسیم قزوین ؛

نتیجه رسیدگی به
 پرونده هفت سنگان
 تقریبا هیچ است
  ستاد اجرایی حضرت امام خواهان ابطال معامله است

  پرونده تغیر کاربری زمین های هفت سنگان به تهران 
ارجاع نشده است!

  پرونده ای که به تهران ارجاع شده تخلفات کارکنان 
دولت است

  در زمان ریاست داود محمدی درکمیسیون اصل نود 
تقریبا »هیچ!«
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اولین جلس��ه شورای سیاس��تگذاری 
قزوی��ن  اس��تان  انقلاب��ی  نیروه��ای 
باحضورچهره های مختلف سیاس��ی و 
انقلابی اس��تان درمسجد الغدیر قزوین 

برگزارشد.
رضا س��بحانی فر در این جلسه با اشاره 
به انتخابات پیش رو اظهارکرد: انتخابات 
هم��واره درجمهوری اس��لامی ایران از 

جایگاه رفیعی برخوردار است.
وی افزود: انتخابات درپیش��برد اهداف 
انق��لاب نقش بی بدیل��ی دارد؛ به ویژه 
مجلس ش��ورای اس��لامی ک��ه درریل 
گ��ذاری نظام و تصویب قوانین درحوزه 

اجرایی بسیارتعیین کننده است.
دبیرش��ورای سیاس��تگذاری وح��دت 
اصولگرایان اذعان کرد: هرچه مجلس از 
کیفیت بالایی برخوردارباشد نیزبه همان 
نس��بت هم درروند انقلاب موثرخواهد 
ش��د و به هرمقداری ای��ن ناکارآمدی 
درمجل��س حاکم باش��د، دربخش های 

مختلف تاثیرمی گذارد.
س��بحانی فربیان کرد: نکته مهم بحث 
یکپارچگی نیروهای انقلابی است؛ باید 
ازتش��دد دوری ش��ود؛ چراک��ه موجب 
بروزچالش هایی می شود بنابراین وحدت 

نیروهای انقلابی یک اصل مهم است.
وی ابرازک��رد: این وح��دت بدون کنار 
گذاش��تن تعصب��ات وتعلق��ات قومی 
و قبیل��ه ای وحزب��ی و ف��ردی ام��کان 
پذیرنیست؛ محورکارباید نظام، انقلاب، 

برون رفت ازمشکلات ومردم باشد.
دبیرش��ورای سیاس��تگذاری وح��دت 
اصولگرای��ان تصری��ح ک��رد: وحدت و 
انس��جام بدون جامعیت و فراگیری نیز 
اثربخش نخواهد ب��ود و ما باید بتوانیم 
حلقه جریان نیروهای انقلابی را بزرگتر 

کنیم وهمه سلایق را درنظربگیریم.
شورای وحدت اصولگرایان  �

۶0 نفره شامل 17حزب و ۴3 
نفر شخصیت حقیقی است

ای��ن فع��ال سیاس��ی گفت: ش��ورای 
راهب��ردی وح��دت نیروه��ای انقلابی 
قزوین را راه اندازی کردیم که ابتدا کاررا 
با تش��کل های سیاس��ی آغاز کردیم و 
موفق شدیم 1۷ تشکل سیاسی انقلابی 
از قبیل حزب، جامعه، جمعیت، جبهه و 
انجمن را برای اولین بارگرد هم آوریم. 
وی عن��وان ک��رد: این 1۷ تش��کل نیز 
مرکزیت ملی دارند که نمایندگی آن ها 
دراستان اس��ت و خوشبختانه وحدتی 
ایجاد ش��ده اس��ت؛ ایثارگران، جامعه 
فرهنگیان، انجمن اسلامی دانشجویان، 

جانبازان، پیش��رفت وعدالت، وفادارن، 
جامعه اس��اتید، جبهه مردمی، جامعه 
اسلامی دانشجویان، جامعه مهندسین، 
موتلف��ه، ائت��لاف، رهپوی��ان، آبادگران 
جوان، عدالت طلب��ان، پایداری و یاران 

انقلاب نیز این تشکل ها هستند.
دبیرش��ورای سیاس��تگذاری وح��دت 
اصولگرایان گفت: شورای سیاستگذاری 
وحدت اصولگرایان نیز 60 نفره اس��ت؛ 
1۷حزب و 43 نفر ش��خصیت حقیقی 

هس��تند که مورد تایید این تش��کل ها 
قرارگرفتند.

سبحانی فریادآورشد: افرادی که دراین 
شوارهس��تند فق��ط مربوط ب��ه قزوین 
نیست وشامل تمامی مناطق می شود؛ 
درتهران هم ش��ورای راهبردی ش��کل 
گرفت��ه وکارمی کنن��د و خوش��بختانه 
قزوین ازهمه اس��تان ها و تهران پیش 

قدم است.
وی درپایان گفت: انتخاب دبیر، تشکیل 

کارگروه انتخاب شاخص های کاندیدای 
اصلح، انتخاب اعضای کارگروه برگزاری 
مجمع و امضای میثاق نامه دراین شورا 

اجرا می شود.
درانتخاب�ات پیش رونباید  �

منافع هی�چ گ�روه، حزب و 
شخصی را درنظربگیریم

درادامه این نشس��ت حجت الاس��لام 
عل��ی قابل با اش��اره به گذش��ت چهل 
سال ازعمرانقلاب اس��لامی اظهارکرد: 
روزگاری وقتی انقلاب پیروز شد مردم 
ما آنچنان اهل ایثار بودند که از امکانات 

خود برای دیگران می گذشتند.
وی افزود: امروزعده ای بی مسئولیت و 
منفعت طلب در مسئولیت ها قرارگرفته 
اند ودر ح��وزه فرهنگی ه��م ارزش ها 
تهدید می ش��وند که با ماهیت انقلاب 

سازگار نیست.
رئی��س ش��ورای هماهنگ��ی تبلیغات 
اس��لامی اس��تان قزوین گفت: با توجه 
به انتخاب��ات پیش رو نباید منافع هیچ 
گروه، حزب و شخصی را درنظربگیریم 

و خالصان��ه برای انقلاب وش��هدا وامام 
کارکنیم.

قابل بیان کرد: ش��رط ما برای انتخاب 
کاندیدا باید پایبندی برارزش ها واصول 
انقلاب باش��د و فرد مورد نظر باید این 
ش��رایط را درتم��ام صحنه های زندگی 

رعایت کرده باشد.
این مسئول ابرازکرد: بعضی ها هستند 
ک��ه می گویند م��ا پایبن��د ارزش های 
انقلاب اسلامی هس��تیم اما عملکردها 
آن ها متفاوت اس��ت؛ معیار ما اس��لام، 
فرمایشات ائمه و امام و رهبری است که 

باید رعایت کنیم.
وی تصری��ح ک��رد: م��ا باید براس��اس 
ارزش ها اف��راد را انتخاب کنیم که یک 
معی��ارآن باید احترام ب��ه افکارعمومی 
باشد؛ مردم به زورکسی را نمی خواهند 
و باید به خواس��ته مردمی نگاه کنیم و 

تبلیغات درستی انجام دهیم.
قابل بیان کرد: برای شناسایی بهترین ها 
باش��یم  باید راهکارمناس��بی داش��ته 
ونظرمردم را بدانیم و فردی که انتخاب 
می شود باید سه نکته مهم را دارا باشد.

 امام جمعه موقت قزوین  درپایان گفت: 
بای��د پایبند به ارزش ه��ا درقبل و بعد 
ازانتخاب اس��ت، درمیان مردم جایگاه 
داش��ته باش��د و باید تعهد کن��د که با 
این جم��ع درتصمیم گیری های عمده 

مشورت کند./ صبح قزوین 

مدیرعامل نیروگاه شهید رجایی قزوین گفت: 93 
درصد سوخت نیروگاه قزوین به گاز طبیعی تغییر 
یافته و آلایندگی به حداقل رسیده و آماده تولید 

سالانه 13.1 میلیارد مگاوات ساعت برق هستیم
مهندس عل��ی فرهورمدیرعامل نیروگاه ش��هید 
رجایی قزوین در نشس��ت خب��ری با خبرنگاران 
که در محل این نیروگاه برگزارش��د اظهارداشت: 
این نی��روگاه یکی از بزرگتری��ن پروژه های ملی 
ایران اس��ت که پس ازپیروزی انقلاب اسلامی به 
ثمررسیده  ونخستین طرح نیروگاهی است که به 
شکل غیرکلید درکشوراجرا شد و امروز با داشتن 
چهار واحد نیروگاه بخار به ظرفیت هر واحد ۲50 

مگاوات و نیروگاه
س��یکل ترکیبی ش��امل 6 واح��د گازی 1۲3.4 
مگاواتی و س��ه واحد بخ��اری 100.6 مگاواتی با 
مجموع ظرفیت ۲040 م��گاوات حدود 5 درصد 

برق مورد نیاز کشور را تولید و تأمین می کند
وی افزود :تأمین س��وخت نیروگاه و نوع آن تحت 
نظارت و دستور دیسپا چینگ ملی کشورصورت 
می گیرد و در سه ماهه امسال 93 درصد سوخت 
نیروگاه شهید رجایی با گاز طبیعی بوده و ۷ درصد 

گازوئیل و مازوت بوده که اگر سیستم دیسپاچینگ 
دستور داده و س��وخت پاک تأمین شود آمادگی 

داریم فرآیند سوخت را به گاز تبدیل کنیم
وی درادامه اظهارداش��ت: تعمی��رات این نیروگاه 
توس��ط کارشناس��ان داخلی صورت می گیرد و 
بیش از 33 هزار قطعه درنیروگاه مورد نیاز اس��ت 
ک��ه حدود 10 درصد آن معادل 3 هزارقطعه باید 
ساخته شده و پس از تعمیرات وارد مدار شود که 
خوشبختانه 99 درصد آن در داخل کشور توسط 

متخصصان ایرانی تولید می شود

مهندس فرهوردرپایان گفت: نیروگاه شهید رجایی 
ب��دون هیچ معوقه و بدهی مالیات��ی و بیمه ای از 
صنایع پویا می باشد وهمچنان بامدیریت جهادی 
درمسیر تأمین نیاز انرژی کشورحرکت می کند و 
با اقدامات فنی انجام ش��ده برای تولید پایدار برق 
درتابستان آمادگی کامل دارد تا برقی مطمئن در 

اختیار مردم قراردهد. 
 در پای��ان ای��ن نشس��ت، خبرنگاران ب��ه همراه 
خانواده هایش��ان از بخش های مختلف نیروگاه 

بازدید کردند.

سیاسی

موانع اح�داث جاده قزوین رحیم آباد به کلاچای 
برطرف می شود

معاون رئیس جمهور و رئیس س��ازمان برنامه و بودجه کشوردربازدید از جاده اصلی 
در دست احداث قزوین رحیم آباد به کلاچای گفت: موانع محیط زیستی احداث این 

جاده را برطرف می کنیم.
به گزارش اداره ارتباطات و اطلاع رس��انی اداره کل راه و شهرس��ازی استان قزوین، 
محمد باقر نوبخت  در بدو ورود به قزوین درجمع خبرنگاران اظهارکرد: درحال حاضر 
تنها راه ارتباطی اس��تان قزوین به گیلان ازطریق آزاد  راه رشت قزوین  صورت می 

گیرد که درزمان تعطیلات و مناسبت ها با ترافیک سنگین روبرو می شود.
نوبخت افزود: پروژه رحیم آباد به کلاچای ازجاده های مهمی اس��ت که ازچند سال 

قبل عملیات اجرایی آن آغاز شده است اما دربرخی قطعات به دلیل مسایل زیست محیطی با مشکلاتی مواجه شده ایم قرارشد با 
حضوراستانداران قزوین و گیلان ازاین مسیربازدید شود واگر موانعی قابل رفع هست آن را برطرف کنیم. 

معاون رئیس جمهور تصریح کرد: با حضور مسئولان محیط زیست و راه و شهرسازی تلاش می کنیم موانع را برطرف کنیم.

تکلیف نهایی جاده قزوی�ن- کلاچای بعد از ۲ ماه 
باید مشخص  شود

محمد قاسمی دادستان قزوین درگفتگو با ایرنا گفت: درسفرمعاون رییس جمهور 
قرارشد که استان قزوین و گیلان طرح احداث جاده قزوین - کلاچای را به صورت 
یکپارچه از منظر زیست محیطی بررسی کنند و ظرف مدت ۲ ماه  شرکت زیرساخت 

و توسعه و سازمان حفاظت محیط زیست کشور نتیجه قطعی را اعلام کنند.
قاسمی افزود : طرح جاده قزوین- رحیم آباد - کلاچای از سال 9۲ تاکنون به علت 
نبود پیوس��ت های زیست محیطی بلاتکلیف مانده اس��ت که امیدواریم با حضور 
نمایندگان رییس جمهوری دراس��تان و همکاری مدیران و مسئولان دستگاه های 

اجرایی شاهد گره گشایی در این طرح باشیم.
دادستان عمومی و انقلاب قزوین خاطرنشان کرد:  سازمان حفاظت محیط زیست کشور با کلیات این طرح موافق است و نیاز به 

اجرای این طرح نیز برای منطقه احساس شده که امیدواریم درمدت تعیین شده اقدامات لازم و مورد انتظار صورت پذیرد.

چهره های هفته

امیرعلی رضایی

صفت اله صالحی

سبحانی فر دبیر شورای سیاست گذاری نیروهای انقلاب ؛سخن هفته

وحدت نیروهای انقلابی یک اصل مهم است
حجت الاسلام علی قابل :

باید به خواسته مردم توجه کنیم ، مردم کسی را به زورنمی خواهند

سوخت گاز نیروگاه شهید رجایی قزوین به 93  درصد رسید

آگهی تغییرات شرکت تعاونی مسکن مهر شماره پانزده قزوین به شماره 
ثبت 9533 و شناسه ملی 108۶1۴78517

به اس��تناد صورتجلس��ه هیئت مدیره م��ورخ 139۷/10/1۷و تائیدیه ش��ماره 
98۲96۲/ق مورخ 1398/0۲/۲3اداره تعاون کارورفاه اجتماعی شهرستان قزوین 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای صفدر اقبالی زاده با کد ملی 43۲3689950 به 
سمت رییس هیات مدیره و آقای محمدرضاصادقی با کد ملی43۲1۷0۷005 به 
سمت نایب رییس هیات مدیره و آقای حسن شالی با کد ملی 43۲16۷60۷1 
به سمت منشی هیات مدیره و مدیرعامل انتخاب گردیدند.کلیه قراردادها و اسناد 
تعهد آور شرکت پس از تصویب هیات مدیره به امضاء آقای حسن شالی )مدیر 
عامل( به اتفاق آقای صفدر اقبالی زاده )رییس هیات مدیره( و در صورت غیبت 
رییس هیات مدیره آقای صفدراقبالی زاده به امضاء آقای محمدرضا صادقی )نایب 
رییس( همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.در مورد اسناد عادی شرکت به امضاء 

آقای حسن شالی )مدیر عامل( و مهر شرکت تعاونی معتبر می باشد. 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قزوین )5۴0731(

آگهی تغییرات شرکت مهندسی ژرف آب ساحل )سهامی خاص( به شماره 
ثبت ۴۴03 و شناسه ملی 108۶1۴30۴33 

به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 139۷/10/19 تصمیمات ذیل اتخاذ شد 
: خانم بتول شهیرمهنازس��بحانی پور شماره ملی ۲591059۲68 به سمت رئیس 
هیئت مدیره آقای امیر سرشاد شماره ملی 4۷۲3۲64۲48 به سمت مدیر عامل و 
عضو هیئت مدیره آقای آرش سرشاد شماره ملی: 00644005۷3 به سمت نایب 
رئیس هیئت مدیره آقای فریبرزصالحی سمیعی ش��ماره ملی۲5931۷۷6۷5 به 
سمت عضو هیات مدیره خانم الهام سرشاد شماره ملی: 00۷94۲4899 به سمت 
عضو هیات مدیره انتخاب گردیدند.کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت به 
امضای مدیر عامل یا نائب رئیس هیات مدیره همراه با مهر شرکت و اوراق عادی و 
اداری به امضای مدیر عامل یا نائب رئیس هیات مدیره همراه با مهر شرکت معتبر 

می باشد .

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قزوین
 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قزوین )53705۴(

هفت خوان 
هفت سنگان 

کودک وقتی ب��ه دنیا می 
آی��د  با ص��دای گریه خود 
اولین مطالبه گری که پیش 
نیازحیات اوس��ت را ازجامعه طلب م��ی کند واین 
مطالبه گری ذاتا درضمیراونهاده شده واگرصدای حق 
طلبانه اش خاموش شود لبش به رزق لبن، ترنخواهد 

شد .  
 مولانا چه زیبا سروده است: تا نبارد ابرکی خندد 

چمن / تا نگرید طفل کی نوشد لبن 
با ورود س��ازمان باررسی کل کشورومکاتبه جناب 
احمد توکلی مدیردیده بان ش��فافیت و عدالت با 
معاون اول قوه قضاییه درباره پرونده هفت سنگان 
دیگراین پرونده ازس��طح اس��تانی خارج ش��ده و 

تبدیل به مسئله ملی گردیده است . 
مطالبه حق طلبانه پرونده هفت سنگان قزوین که 
ابت��داء با توصیه اخلاقی حضرت آیت اله عابدینی 
درخطبه های نمازجمعه گشوده شد اگربا لجاجت 
وتلاش س��یری ناپذیربرخی زیاده خواهان صاحب 
انتفاع روبرو نمی گردید الان پرونده هفت سنگان 
تبدیل به هفت خوان رستم نمی شد، که متاسفانه 

شد! 
دربیانی��ه گام دوم انقلاب که ازس��وی رهبرمعظم 
انقلاب ابلاغ ش��ده اس��ت برمطالبه گری وعدالت 
خواه��ی تاکی��د زی��ادی دارد و ب��رای تحقق این 
منشوروظیفه رس��انه ها بسیارسنگین است البته 
تاکی��د گردیده که نقد ومطالب��ه گری باید همراه 
با پیش��نهاد سازنده باش��د که درهمین راستا دو 

پیشنهاد داریم .
به بزرگان اس��تان واس��تاندارقزوین پیشنهاد می 
دهیم که برای یک جلس��ه هم ش��ده دوریک میز 
برای ح��ل این مس��ئله بنش��ینید ونگذارند یک 
تغیرکاربری زمین کش��اورزی به مسکونی تبدیل 

به یک بحران ملی شود.
به خریدارمحترم که تعاونی مس��کن یک دستگاه 
اس��ت نیز پیشنهاد میدهیم ش��ما که برای انتفاع 
اعض��ای تعاونی خ��ود مجبوربه س��اخت ویلا که 
نیستید؟ چرا حاضرنمی شوید درعوض رها کردن 
این زمین های کش��اورزی، زمین مناس��ب برای 
ساخت مسکن در شهرک مهرگان یا داخل قزوین 
برای اعض��ای خود تهیه نمای��د وازخیراین زمین 

های پر مناقشه وحاشیه سازبگذرید؟
به مردم استان نیز توصیه می کنیم؛ زیاده خواهی 
برخ��ی مدیران ) املاک دوس��ت ( را به حس��اب 
قضات پاک دامن وکارمندان ش��ریف دادگستری 
نگذارید زیرا عضویت یک نفردریک تعاونی تخلف 
نیس��ت اما باید عاملین تغیرکارب��ری زمین های 

کشاورزی محاکمه شوند.

شهاب زاده مسئول دیدبان شفافیت وعدالت استان قزوین:

پیگیری جدی واگذاری زمین های 
کشاورزی هفت سنگان هستیم

دفتر دیدبان ش��فافیت وعدالت دراس��تان قزوین ازس��ال 9۷ اجازه 
فعالیت یافت و با حضور آقای دکتر توکلی ریس هیت مدیره موسسه 

معرفی و افتتاح شد.
ش��هاب زاده مس��ئول دیده بان ش��فافیت و عدالت اس��تان قزوین 
درگفتگو با خبرنگار نسیم گفت : تلاش دیده بان شفافیت و عدالت 
ب��رای ایجاد ش��فافیت درعرصه فعالیت های دس��تگاه های اجرایی 
وموض��وع نظارت مردمی برآن ها س��ت تا زمینه های وقوع فس��اد 

فراهم نشود .
وی افزود: لازم به ذکراس��ت تاکنون تلاش��های ارزشمندی درعرصه 
ملی ص��ورت گرفته وعلاقه من��دان می توانند به س��ایت دیده بان 

شفافیت وعدالت  کشورمراجعه نمایند.
 ش��هاب زاده در رابطه با پیگیری پرونده هفت س��نگان تصریح کرد 
: دراس��تان قزوین یکی ازمس��ایلی که دراین حوزه ازسوی نماینده 
محت��رم ولی فقیه وامام جمعه قزوین درس��ال های گذش��ته مطرح 
وپیگیری شده مسئله واگذاری زمین دراراضی هفت سنگان بود که 
متاس��فانه علیرغم همه تلاش ها و پی گیری ها به نتیجه نرس��یده 
اس��ت ودیدبان ش��فافیت وعدالت اس��تان درجهت احترام به قانون 
وحف��ظ زمین های با ارزش کش��اورزی و نیزمب��ارزه با عدم اهتمام 

کامل به قانون تصمیم به پیگیری جدی این پرونده نمود. 
ش��هاب زاده اف��زود : مجموعه اطلاعات و مس��تندات  اراضی هفت 
س��نگان دراختیار دفترتهران قرارگرفت وهمکاران دردفتر مرکزی با 
مطالعه کارشناس��انه برای به نتیجه رسیدن ان مستندات مربوطه را 
دراختیار قوه قضائیه قراردادند وامیدواریم با بررسی دقیق متخلفین 

مورد مواخذه قرارگیرند. 

 ش�هاب زاده درپایان گفت: محل فعل�ی دفتردیدبان   
ش�فافیت وعدالت قزوین درخیابان ن�ادری جنوبی پس 
از کوچه ش�هید زرآبادی جنب س�تاد عتبات دایراست. 
م�ردم ش�ریف اس�تان میتوانن�د در صورت برخ�ورد با 
تخلفات س�ازمان یافته دستگاه ها و سازمان های دولتی 
و غیردولت�ی با ارائه اطلاعات و مس�تندات لازم مراجعه 

فرمایند.
 تلفن دفتر 028-33235700  س�اعت کار دفتر از شنبه 
تا چهارش�نبه 17 تا 20 و در روز پنجشنبه از ساعت 9 تا 

12 می باشد .

به نام قضات به کام دیگران !
چند س��ال هس��ت پرونده زمین خواری درهفت سنگان مطرح 
ش��ده و ش��اید مظلومترین قش��رازاین پرونده پرماج��را اکثریت 
قضات وکارکنان ش��ریف دس��تگاه قضائی استان قزوین هستند، 
چیزی که مشهود است، ابتدا قراربوده قریب ۲6 هکتار از اراضی 
هفت س��نگان با تغیی��ر کاربری به نام تعاونی مس��کن کارکنان 
دادگس��تری و با رعایت کلیه مراحل قانونی  واگذارش��ود، ظاهرا 
هم تعاونی مذکوردرمدت کوتاهی از کارکنان درخواس��ت واریز 
پ��ول کلانی را مینماید که بس��یاری ازاعض��ای تعاونی علاقه به 
گرفتن زمین داش��ته اند ولی تهیه مبلغ اولیه ازتوانش��ان خارج 
بوده، به یکباره ازکودکان دبستانی تا افراد نابالغ ازرئیس دانشگاه 
گرفته ت��ا معاونین وهمچنی��ن جمعی ازمدیران اس��تانداری تا 
ش��هرداری و حتی وابستگان سببی ونس��بی برخی ازمسئولین 
ازاس��تانهای دیگربه صورت غیرمعم��ول و غیرمعقول به عضویت 
تعاونی  مذکور درآمده و فقط قریب ۲0 نفر ازکارکنان دس��تگاه 

قضائی موفق به واریزمبلغ اولیه میگردند.
به س��رعت باد مراح��ل قانونی با درج آگهی دریک��ی از روزنامه 
های قلیل الانتش��اردر استانی دیگر درج و به ظاهر قانون رعایت 
میش��ود و بازهم س��ایر مراحل بازهم به صورت س��ریع الس��یر 
واگذاری و مجوزات لازمه صادروشرکتهای وابسته به وزارت نیرو 
نس��بت به تامین آب وبرق و ش��هرداری نسبت به جدول بندی 
و خیابان بندی دس��تورات مقتضی صادرمیگردد که این وظیفه 
شناسی مسئولانه نسبت به صدورپروانه ومجوزات جای قدردانی 

ویژه دارد.!!
پس ازاعتراضات مردمی وکشاورزان منطقه واظهارات امام جمعه 
ونماین��ده ول��ی فقیه در نماز جمعه  قزوین  ب��ه عنوان پیگیری 
مطالبات مردمی بازتاب گس��ترده ای درصدا وس��یما و رسانه ها 
داشت و این پرونده مورد توجه قرارگرفت، برخی ازاعضا بازهم به 
سرعت باد و رقم های کلان سندهایشان را به  نام دیگران منتقل 
نمودن��د تا ردپائی ازآن��ان دراین پرونده نباش��د، لیکن هنوزهم 
افرادی که اش��اره گردید به تلاش خ��ود برای تصاحب زمینهای 
ویلائی مذکور ادامه میدهند و دس��تگاه قضا هم حداقل به خاطر 
دفاع ازاعتبار کارکنان دستگاه قضاهم که شده پاسخ قانع کننده 
ای به افکارعمومی ارائه ننموده اس��ت و پرونده دائما بین قزوین 
وتهران پاس کاری میش��ود لذا ازدستگاه های ذیربط درخواست 
داریم بفرمایند همه شهروندان هم میتوانند درتعاونیهای مسکن 
دانش��گاه آزاد، استانداری و ش��هرداری  و ... عضو شوند و ازرانت 
های دستگاه های مذکوراستفاده نمایند ؟ ویا فقط این امتیازات 

ویژه  به مدیران ) بومی و غیربومی( داده میشود.
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صداوسیما متعدیان به بیت المال را رسوا کند  
آی��ت الله عبدالکریم عابدینی نماینده ولی فقیه دراس��تان و ام��ام جمعه قزوین 
درخطبه های این هفته نمازجمعه قزوین گفت: ازس��وی جامعه دینی و اقش��ار 
مختلف مردم از صدا و س��یما مطالباتی وجود دارد که صدا و س��یما باید به آن 

بپردازد .
وی افزود: مهمترین رس��الت صدا و سیما این است که صدای عدالت مردم باشد 
و مردم احس��اس کنند که با مش��اهده هرفیلم ، سریال، خبر و برنامه ای درحال 

احقاق حق آنها و تضعیف ظالمان دردست تهیه است . 
امام جمعه قزوین تصریح کرد : صدا و س��یما باید مطالبه گرحق مظلومان باشد 
وکمک کند تا مردم ومس��ئولان درمس��یرحمایت ازحق قراربگیرند ودرراستای 

رسوا سازی ظالمان وتعدی گران به بیت المال قدم بردارد.  
وی تعظیم ش��عائردینی را رس��الت دیگر صدا و سیماست برشمرد وافزود:  دراین راستا مردم انتظاردارند صدا و سیما همان 

چیزهایی را دنبال کند که قرآن، رسول اکرم )ص( و ائمه اطهار )ع( ازما انتظاردارند.

مدیرعامل جدید شرکت آب منطقه ای قزوین 
معرفی شد

درمراسمی با حضوردکتراردکانیان وزیرنیرو ضمن تقدیرازخدمات ۷5 ماهه 
حمید پویا مدیرعامل سابق، یدالله ملکی به عنوان مدیرعامل جدید شرکت 

آب منطقه ای قزوین معرفی شد.
ی��دالله ملکی درمراس��م معارفه خ��ود گفت:با تغیی��رات اقلیمی که صورت 
گرفته شاهد کاهش کمیت و ورود آلاینده های شهری و صنعتی به آب های 

زیرزمینی هستیم و افت آب ها نیز روبه کاهش است
مدیرعامل ش��رکت آب منطقه ای قزوین افزود: کاهش خسارات ناشی ازکم 
آبی، افزایش اطلاعات عمومی و حفظ ارزشمند منابع آبی با مشارکت مردم، 

مدیران ، اس��تاندار، دس��تگاه قضائی ونیروی انتظامی دراجرای طرح ها، تش��کیل کارگروهها با کمک به مصرف بهینه 
درصنعت، کشاورزی و توسعه آبیاری مدرن از برنامه های اولویت دارسال جاری است.

یدالله ملکی کارش��ناس ارشد آب های زیرزمینی اس��ت و 13 سال معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای 
قزوین، 4 سال مدیرمطالعات پایه و 11 سال عضوهیئت مدیره شرکت آب منطقه ای قزوین بوده است

تحق��ق عدالت واس��تقرارعدل، خواس��ت دائمی 
انسان درتمام فرهنگ ها و دوره های تاریخی بوده 
وهس��ت و درحکم یکی از مطلوبیت های زندگی 
ب��ه  ش��مارمی آید. درتعریف عدال��ت، به اقتضای 
روایتِ ))اعطای حق به هرصاحب حقی(( بسنده 
می کنی��م و این غیر از تفکّرات مارکسیس��تی و 
مخالف تس��اوی و برابری مدّ نظر  سوسیالیست ها 

یا کمونیست ها می باشد.
 درای��ن زمینه یکس��ان گرفتن مس��تضعفین با 
تهیدس��تان صحیح نمی باش��د و تفسیر درست 
مستضعفین، محرومیت است. هر کسی که فقیر 
است، مستضعف نیست. بلکه هر صاحب حقی که 
در جای شایسته خود نباشد و حق مقتضیش ادا 
نشود و از جایگاه و موقعیت در خورمحروم بماند، 

مستضعف است.
امام خامنه ای در دیدار با اعضای مجلس خبرگان 

در مبحث عدالت فرمودند:
»بایستی کش��وررا جوری اداره بکنیم که فاصله 
بین فقیروغنی کم بش��ود. این »ضریب جینی« 
که دردنیا مطرح اس��ت و امروز ج��زو معیارها و 
شاخص های اقتصادی است، همین است؛ درواقع، 
به یک معنا فاصله بین فقیروغنی اس��ت. ما باید 
نگاه کنیم ببینیم در این زمینه -از نظر اس��لام- 

چقدر پیش رفته ایم، چقدر حرکت کرده ایم...«

ش��اخص ضریب جینی که رهبر انقلاب در دیدار 
با خبرگان به آن اش��اره کردند، عددی است بین 
صفر و یک. ضری��ب جینی صفر برابری کامل  و 

ضریب جینی یک، حداکثر نابرابری است. 
بر اس��اس آم��ار بانک مرکزی، ش��اخص ضریب 
جینی از س��ال 1359 روند نزولی نسبی به خود 

گرفت.
بررس��ی شاخص ضریب جینی در 45 سال اخیر 
نش��ان می دهد، اوج ش��کاف طبقات��ی و توزیع 
نابرابردرآمد درایران درس��ال 54 با ضریب جینی 
0/5 بوده است و دراین سال دهک ثروتمندترین 
34 برابر فقرا درآمد داشتند که این نسبت اکنون، 

حدودا 10 برابر کاهش یافته است.
براس��اس این آمار، میرحس��ین موسوی در سال 
1360 دولت را با شاخص ضریب جینی 0/3984 
تحویل گرفت و در سال 1368 با 0/409۲ دولت 
را تحویل داد. یعنی شکاف طبقاتی را بیشتر کرد.

 مرح��وم هاشمی رفس��نجانی در س��ال 13۷6 
دولت را با اندکی کاهش، شاخص ضریب جینی 
0/40۲9 تحویل آقای خاتم��ی داد.)لازم به ذکر 
اس��ت که در دولت اول مرحوم هاش��می به علت 
سیاس��ت های تعدیل اقتص��ادی، ضریب جینی 
بیشتر شد و ش��کاف طبقاتی به اوج خود رسید، 
اما از س��ال ۷4 به بعد، با اتخ��اذ برخی اقدامات 

حمایتی، ضریب جینی را کاهش داد(
شاخص ضریب جینی در دولت اصلاحات تقریبا 

ت��کان نخورد و  ب��ه طوریکه ضری��ب جینی در 
س��ال84 نس��بت به ابتدای دول��ت خاتمی فقط  

0/0006 کمتر شده بود.
بر اساس این آمار، بیشترین کاهش ضریب جینی 
در دولت آق��ای احمدی نژاد رقم خورد به طوری 
که در آن دولت شاخص ضریب جینی  0/00۷1 

کمتر شد.
 هرچن��د این رقم هم بهبود ناچیزی محس��وب 
می ش��ود، اما نس��بت به س��ایر دولت ها عملکرد 

مطلوب تری محسوب می شود.
آمار های مرکز آمارو بانک مرکزی  نشان می دهد 
که در سال9۲  ضریب جینی0/3650 بوده است. 
اما با روی کار آمدن دکتر حسن روحانی، هم اکنون 
این ش��اخص به بالای 4111 /0 رس��یده است.  
عل��ی رغم آنک��ه این ضریب طبق قان��ون برنامه 

ششم امسال باید به 0/34 درصد نزول می کرد.
 بنابراین عملکردهای دولت  میرحس��ین موسوی 
ودرمقیاس بیش��تر دولت حسن روحانی، موجب 

افزایش فاصله طبقاتی و نابراب��ری توزیع درآمد، 
شده است.

از منظررهبر انقلاب، عدالت خواهی شأن و تکلیف 
همیش��گی وثابت جنبش دانش��جویی و جوانان 
اس��ت و باید ب��ه گفتمان غالب تبدیل ش��ود لذا 
دریکی ازدیدارهای خود با دانش��جویان فرمودند: 
»ی��ک لحظه از درخواس��ت و مطالب��ه ی عدالت 

کوتاهی نکنید؛ این شأن شماست.«
 درپای��ان، بیانیه مه��م گام دوم انقلاب را متذکر 
می ش��وم که رهبری عزیز در باب عدالت اینگونه 

فرمودند:
»صریحاً میگویم آنچه تاکنون ش��ده با آنچه باید 
میش��ده و بش��ود، دارای فاصله ای ژرف است. در 
جمهوری اسلامی، دل های مسئولان به طو دائم 
باید برای رفع محرومیّت ها بتپد و از شکاف های 
عمیق طبقاتی بشدّت بیمناک باشد. درجمهوری 
اس��لامی کس��ب ثروت نه  تنها جرم نیس��ت که 
مورد تش��ویق نیز هس��ت، امّا تبعیض در توزیع 
منابع عموم��ی و میدان دادن ب��ه ویژه خواری و 
مدارا با فریبگران اقتصادی که همه به بی عدالتی 

می انجامد، بشدّت ممنوع است.«
امام خامنه ای دراین بیانی��ه، اجرای عدالت را در 
گرو زمامداری امورجامعه به  دست جوانان مومن، 

انقلابی، دانا و کاردان می داند ولذا فرمودند:
 »این سخنان در قالب سیاست ها و قوانین، بار ها 
تکرار شده است، ولی برای اجرای شایسته ی آن 
چش��م امید به ش��ما جوان ها اس��ت؛ و اگر زمام 
اداره ی بخش ه��ای گوناگون کش��ور ب��ه جوانان 
مؤم��ن و انقلابی و دان��ا و کاردان -که بحمدالله 
کم نیستند-سپرده شود، این امید برآورده خواهد 

شد؛ ان شاءالله.«

خبر

وحدت 
مرزانقلابی 

بودن وانقلابی 
نبودن

وحدت یعنی تلاش جمع��ی که یک هدف را 
دنبال می کنند. آنها می کوشند برای رسیدن 
به این ه��دف به راهکارواحد برس��ند. درواقع 
همگی دراین راستا کمرهمت بسته و راه ورود 

دوگانگی را سد کرده اند. 
برهمین اس��اس هدف اصلی نیروهای انقلاب 
همانا تحقق آرمان های انقلاب است اما پیش 
ازآن بای��د دربرهه های حس��اس به تصمیمی 
واحد رسیده شود چراکه »ید الله مع الجماعه« 
وبدانیم که هرگونه تفرقه بین نیروهای انقلاب، 
بذری خواهد بود که درنهایت میوه اش در سبد 

دشمنان ملت خواهد نشست.
البته وحدت ممکن است درمرحله اول بسیار 
سخت به نظر برسد چرا که برای متحد شدن 
ابتدا باید »منیت« و»خودبینی« را کنارگذاشت 
وکاملاً اخلاقی وحرفه ای مصالح جمعی را به 
مصال��ح فردی ترجی��ح داد وصد البته که این 
کارازافراد قدرت طلب با ظاهر آراستۀ مسلمانی 

برنمی آید و یا به سختی برمی آید.
اما ش��اید این ش��ائبه نیز پیش آی��د که مبادا 
درجری��ان وح��دت، آرمانها را ف��دا ومصلحت 
اندیش��ی ومحافظه کاری را جایگزین انقلابی 
گری کنیم! پاسخ این است که دلسوزان انقلاب 
و کش��وربرای تحقق آرمانها متحد می ش��وند 
وه��ر فرد وگروهی که غیرازاین را مطالبه کند 
دراین حلقه نمی گنجد چرا که هرچند وحدت 
واتحاد نش��ان دهنده بلوغ فک��ری، اجتماعی 
واخلاقی یک جمع است ولی تنها زمانی معنا 
دارد و متعالی است که به تحقق اهداف اساسی 

منتهی شود.  
ب��ه وی��ژه آنک��ه بحث اتح��اد همیش��ه یکی 
ازمهمترین دستاویزهایی بوده که دشمنان با 
استمداد از آن مجموعه های ارزشی و انقلابی 
را ناکام و مغلوب کرده اند. طبیعی نیز بوده چرا 
که بدون اتحاد هیچ ی��ک از اهداف اجتماعی 
اس��لام و انقلاب محقق نخواهد شد وازسویی 
نیزاین اتحاد ب��ه راحتی با بیدارکردن منفعت 
طلبی های ش��خصی و منیت ها، قابل نشانه 
رفتن اس��ت بنابراین باید ب��ا بصیرت، اتکاء به 
خداوند، با چش��م بازوب��ه کارگیری تمام توان 
مس��یر وحدت را طی کرد تا این کشورهرچه 
بیش��تر ازثمرات آن منتفع ش��ود ودش��منان 
داخلی و خارجی همگی سردربیابان گمراهی 

وناامیدی نهند.

علی درودیان دولت ها زیر ذره بین عدالت  نگاه

از منظررهب�ر انقلاب، عدالت خواهی ش�أن و تکلیف همیش�گی وثابت جنبش  �
دانشجویی و جوانان است وباید به گفتمان غالب تبدیل شود لذا دریکی ازدیدارهای 
خود با دانش�جویان فرمودند:»یک لحظه ازدرخواس�ت ومطالبه ی عدالت کوتاهی 

نکنید؛این شأن شماست.«

جواد حبیبی

دکترنوبخ��ت رئی��س س��ازمان برنام��ه و بودجه 
کش��ورومعاون رئی��س جمهوروهی��ات هم��راه ، 
محمدی نماینده مردم قزوین درمجلس ش��ورای 
اسلامی، زاهدی استاندار، صفری شهردار، چگینی 
عضو شورای اسلامی شهر، مدیران استانی وشهری 
قزوی��ن ازدهکده طبیعت بوس��تان ملی باراجین 

بازدید کردند.
به گزارش اداره رواب��ط عمومی و امور بین الملل 
شهرداری قزوین؛ دکترعلی صفری شهردارقزوین، 
درمراسم بازدید دکترمحمدباقر نوبخت ازبوستان 
ملی باراجین گفت: این بوستان یکی ازجاذبه های 
گردشگری طبیعی شهر قزوین است که با احداث 

پروژه هفت دره، درحال توسعه است.
صفری گفت: پروژه هفت دره بوستان ملی باراجین 
ش��امل دره های گوزن زرد، قوچ و میچ، کل و بز، 
خرس ها، پلنگ، ببرها، پرنده های ش��کاری، دره 

کروکودیل گاندو و بیشه شیرها است. 
شهردار قزوین خاطرنش��ان کرد: پروژه هفت دره 
علاوه بر ایجاد جاذبه ای توریستی به منظوررونق 
گردشگری مکانی برای احیای گونه های درحال 
انق��راض چون بب��ر ایرانی، گورخر ایرانی و ش��یر 

آسیایی خواهد بود.
وی افزود: همچنین اولین بیمارستان حیات وحش 

در بوستان ملی باراجین احداث می شود.
دکتر صفری گفت: 13 آبگیر درمجموعه بوستان 
ملی باراجین درحال احداث است که آب حاصل از 

بارندگی های فصلی را حفظ می کند. 
وی ادامه داد: عملیات عمرانی پنج آبگیرانجام شده 

وبه زودی به بهره برداری می رسند. 
این مقام مس��ئول یادآورش��د: دراطراف آبگیر ها، 
رینگ دوچرخه سواری و پیاده روی طراحی شده و 

اسکای باکس از روی آن عبور می کند.   
دکتر صفری خاطرنش��ان کرد: س��ه دره از پروژه 
هفت دره به مناس��بت چهلمین سالگرد انقلاب 
اسلامی و با حضور دکتر کلانتری، رئیس سازمان 

محیط زیست کشور، افتتاح شد. 
بوس�تان باراجین قزوین می تواند  �

پایلوت گردشگری کشور شود
محمدباقرنوبخت، رییس سازمان برنامه و بودجه 
و معاون رئیس جمهور، دربازدید ازبوس��تان ملی 
باراجین گفت: این بوستان ملی، پایلوت گردشگری 
و جاذبه های توریس��تی در کشور مي باشد که با 
مدیریت شهرداری قزوین و همراهی سایر نهادها 

در حال توسعه است.
دکترنوبخت گفت: سازمان برنامه و بودجه و دولت 
حمایت های لازم را خواهد داش��ت تا پروژه هاي 
دردست اقدام شهرداري قزوین دربوستان باراجین 
هرچه سریع تربه اتمام برسد و نماد قابل تاثیری 

درسایر استان ها باشد. 
معاون رییس جمهورخاطرنش��ان کرد: ما از تنوع 
اقلیمی درایران برخورداریم وهراستان به اقتضای 
امکانات طبیعی خود می تواند دراین زمینه نوآوری 

داشته باشد.
این مقام مس��ئول گفت: هم��واره اعتقاد دارم که 
توسعه استان قزوین تنها به معنای ساخت ابنیه 
و راه و پ��ل نیس��ت و اقدامات ش��هرداری قزوین 
درراس��تای مولفه های توسعه است و جای تقدیر 

دارد.  
دکتر نوبخت با تاکید بر این که شهرداری قزوین 
پشتیبانی دولت را خواهد داشت، گفت:  به منظور 

توسعه زیرساخت های گردش��گری دراستان ها، 
تس��هیلاتی از تبصره 18 ب��رای بخش خصوصی 
فراهم می کنیم تا اسکان موقت گردشگران تامین 

شود. 
معاون رییس جمهور خاطرنش��ان کرد: بوس��تان 
باراجی��ن، اعتبار ملی دارد و در قانون بودجه آمده 
و به عنوان پروژه پایلوت در سراس��ر کشور تلقی 

می شود.
معاون رئیس جمهور گفت: بوستان ملی باراجین 
در قزوین به عنوان یک منطقه کم نظیر می تواند 

به پایلوت گردشگری کشورتبدیل شود.
محمد باقر نوبخت معاون رئیس جمهور و رئیس 
سازمان برنامه و بودجه کشور در بازدید از بوستان 
ملی باراجین قزوین در جمع خبرنگاران در محل 
این بوس��تان اظهارداشت: بس��یار خوشحالیم که 
ش��هرداری قزوین با نگاه انس��ان محوری و توجه 
به طبعیت و ایجاد ارتباط بهتری میان انس��ان و 
طبیعت با ایجاد بوستان باراجین و توسعه آن اقدام 

کرده است.
وی بیان کرد: این پروژه یکی از طرح های بی نظیر 
درکشورمحس��وب می شود که ما حمایت لازم را 
انجام می دهیم تا توسعه آن با شتاب بیشتری رخ 

دهد.
نوبخت تصریح کرد: خوشبختانه دراستان قزوین 
یک پایلوت گردشگری درحال شکل گیری است 
ک��ه تاکید داریم با س��رعت آن را تکمیل کنند تا 

تبدیل به یک نماد والگو کشوری باشد.
وی بیان کرد: درکش��وراقلیم های متنوعی داریم 
داریم وهراس��تان می تواند با توجه به آب و هوای 
خ��ود یک طرح ش��اخص را اجرا کند و بوس��تان 
باراجین نمونه بس��یارخوبی در کشوراست که ما 
هر وق��ت بازدید داریم تغییرات خوبی درآن دیده 

می شود.
رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: اجرای طرح 
هفت دره و احداث هتل دراین مجموعه می تواند 
زمینه جذب گردشگر را بیش از گذشته مهیا کند.

ب��ه گ��زارش خبرنگارم��ا درفض��ای صمیمی با 
حضوردکتر حسین غیاثوند شهردار بوئین زهرا ، 
رئیس و اعضاء شورای اسلامی، مدیران دستگا های  
خدمات رسان شهرس��تان بوئین زهرا، مسئولان 
اتحادیه  املاک  اولین نشس��ت مدیران ش��هری 
بوئین زهرا با فعالان حوزه مس��کن و انبوه سازان 
در سالن جلسات شهرداری بوئین زهرا  برگزار شد.

 در این جلس��ه دکتر حس��ین غیاثوند شهرداری 
بوئی��ن زهرا ضمن خیرمق��دم و با تاکید بر اینکه 
شهرداری بوئین زهرا در جهت مشارکت شهروندان 
در فعالیت و برنامه های شهرداری ویژه برنامه های 
را در دس��ت اجرا ء دارد اظهار کرد: بدون تردید به 
هر میزان که میزان مشارکت شهروندان در برنامه و 
فعالیت های شهرداری افزایش پیدا کند  به همان 
میزان موفقیت ش��هرداری در اج��رای طرح ها  و 

پروژه ها بیشترمی گردد.
 وی ادامه داد: فعالان بخش اقتصادی درحوزه های 
مختلف درتوسعه شهرنقش مستقیم و تاثیرگذاری 

دارند .
 ش��هرداربوئین زه��را اف��زود : فعالان و س��رمایه 
گذاران حوزه مس��کن یکی از بخ��ش های مهم 
وتاثیرگذاردرحوزه مدیریت ش��هری هستند، چرا 
که رونق حوزه مسکن، توسعه و پویایی شهررا به 

همراه دارد.
 وی خاطرنش��ان کرد: یکی ازمنابع اصلی درآمد 

شهرداریها مربوط به حوزه ساخت و سازاست و به 
هرمیزان که  بخش ساخت و ساز فعال باشد درآمد 

های شهرداری نیز افزایش پیدا می کند.
شهرداربوئین زهرا سپس از کاهش بیش ازپنجاه 
درصدی صدور پروانه س��اختمانی در شهربوئین 
زهرا خبرداد وافزود : درسه ماه سال 98 ماهانه به 
طورمتوسط 11 پروانه مسکن صادر شده است که 

بیشتراین پروانه نیز با متراژهای پائین بوده است
این مقام مسئول تصریح ساخت : بیش از 40درصد 
پروانه های صادر ش��ده  براس��اس توافقات قبلی 
جهت بازگش��ایی معابر به صورت رایگان  جهت 
پرداخت مطالبات به مالکین صادر ش��ده اس��ت 
وعملا شهرداری بوئین زهرا درسال جاری درزمینه 
درآمد صدور پروانه ساخت وساز با آفت بسیارقابل 

توجهی مواجه بوده است.
وی ب��ا اع��لام اینکه نزدی��ک به 400 ش��غل در 
زمینه ساخت وسازمس��کن فعال هستند گفت : 
شهرداری بوئین زهرا درراستای مساعدت به خانه 
دارش��دن شهروندان بخصوص جوانان و در جهت 
رونق س��اخت و ساز و توس��عه شهر کارگروهی را 
درش��هرداری برای کمک به فعالان و انبوه سازان 

مسکن شهر تشکیل داده است.
شهرداربوئین زهرا تاکید کرد : شهرداری بوئین زهرا 

حداکثر مساعت و همکاری را با فعالان مسکن  با 
توجه به بضاعت شهرداری و درچارچوب مقررات 

خواهد داشت.
وی یاداورش��د : واقعیت این اس��ت ک��ه در حال 
حاضر بسیاری از قوانین و همچنین سقف دریافت 
عوارضات شهرداری بوئین زهرا نسبت به شهر های 

مجاور شرایط بهتری دارد.
غیاثوند درادامه با اش��اره به شرایط رکود درحوزه 
مسکن گفت : متاسفانه درسال های اخیر به دلیل 
مش��کلات اقتصادی شاهد افت صدور پروانه های 
ساخت و ساز درشهر بوئین زهرا بوده ایم که همین 
امر برمیزان درامد های ش��هرداری تاثیر مستقیم 

گذاشته است.
وی  تاکید کرد : ش��هرداری بوئین زهرا با اعتقاد 
براینکه رونق وحمایت از بخش مس��کن می تواند 
سایر پویایی سایر بخش ها را نیزبا خود همراه سازد 

توجه و عنایت ویژه ای به حوزه مسکن دارد.
شهرداربوئین زهرا خاطرنشان ساخت : با توجه به 
افزایش جمعیت درشهربوئین زهرا همچنان باید 
موضوع تولید مسکن در دستور کارفعالان بخش 

مسکن قرارداشته باشد.
  دراین جلس��ه همچنین مهندس زهرا رحیمی 
رئیس شورای اس��لامی شهربوئین زهرا ، حسین 
حسینخانی سخنگویی ش��ورای اسلامی اسلامی 
وعباس حشمتی عضو ش��ورای اسلامی به تبین 
سیاست و برنامه های شورای اسلامی شهر بوئین 
زهرا درحمایت از فعالین حوزه مس��کن درش��هر 

بوئین زهرا پرداختند.
 درادامه جلسه تعدادی از فعالان حوزه مسکن به 
بیان نظرات و مشکلات درحوزه مسکن پرداختند  
وخواس��تار رفع برخی ازمشکلات و موانع درحوزه 

مسکن را خواستار شدند.

دکترنوبخت معاون رییس جمهورورییس سازمان برنامه و بودجه :

اقدامات شهرداری قزوین دربوستان ملي باراجین
درراستای مولفه های توسعه بوده و جای تقدیردارد

برای اولین باروبه همت شهرداری بوئین زهرا :

اولین نشست هم اندیشی مدیریت شهری با فعالان حوزه مسکن 
و ساختمان درشهربوئین زهرا

غیاثوند شهرداربوئین زهرا :
میزان صدور پروانه ساختمانی درشهربوئین زهرا به دلیل شرایط اقتصادی کاهش بسیارزیادی داشته است
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جن�اب آق�ای اس�لامی صدرجنابعال�ی بعن�وان مطل�ع بفرمایی�د بعد   
ازانتش�ارنامه دیده بان ش�فافیت وعدالت به مع�اون اول قوه قضاییه الان 
پرونده رس�یدگی وتغیرکاربری زمین های کش�اورزی به مس�کونی هفت 

سنگان چه وضعیتی دارد ؟
بس��م الله الراحمن الرحیم / بعدازانتصاب آیت اله رییس��ی به ریاس��ت قوه 
قضاییه روح تازه ای برکالبد جامعه دمیده شده است و با دیداری که اخیرا 
رییس وکارکنان دس��تگاه قضایی با مقام معظم رهبری داش��تند حضرت 
آقا وظیفه اصلی دس��تگاه قضا را مبارزه با فس��اد و اقامه عدل دانس��تند و 
برمبارزه با فس��اد دردرون دس��تگاه قضا نیزتاکید داشتند وفرمودند،  قوه 
قضاییه درمبارزه با فس��اد باید با کس��انی که وظیفه مبارزه با فساد داشته 

نگاه سخت گیرانه تری داشته باشند. 
درپرونده هفت سنگان آنچه که متاسفانه اتفاق افتاده و مورد سئوال است 
این است که چرا روند دادرسی به این پرونده طولانی شده است. اگر کسی 
که درملک ویا باغی که مال ابا اجدادی اوست یک اتاقک برای رفع و رجوع 
و اس��تراحت خود بسازد چه اتفاقی خواهد افتاد آیا فورا گشت امور اراضی 
کارش را متوق��ف نمی کند ؟ آیا دادگاه براب��ر قانون حفظ کاربری اراضی 
کشاورزی بلا فاصله اورا جریمه و اعمال قانون نمی کند ؟ قطعا این کار را 
می کند و دس��تور تخریب آن بنا را نیز می دهند وهمین افرادی که الان 
دراین هفت س��نگان زمین دارند خودشان کس��انی هستند که بارها برای 
حفظ کاربری اراضی کشاورزی و تخریب غیر قانونی زمین های  کشاورزی 
رای صادرکردند وس��ئوال ما این است که در این پرونده چه اتفاقی افتاده 
است که علی رغم تاکید مقام معظم رهبری برای برخورد با فساد دردرون 
قوقضاییه و مس��ئولین، باید برخورد ش��دیدتری ص��ورت بگیرد اما دراین 

پرونده اینگونه نیست.
پرونده هفت سنگان از کی در مرحله رسیدگی قرارگرفت وچه کسانی   

شاکی پرونده هستند و الان در چه مرحله ای است ؟
پرونده معامله خرید زمین درس��ال 93 توس��ط یک تعاونی مسکن صورت 
گرفته است اما شروع تخریب زمین کشاورزی بهار سال 94 صورت گرفته 
، دس��ت کم از خود معامله 5 س��ال گذشته است و برای مردم این سئوال 
وج��ود دارد اگرفردع��ادی هم یک تخل��ف تغیرکاربری انج��ام می داد آیا 
پرونده اوهم به این اندازه طولانی می شد ؟ اگرمعاون یک استاندارو یا یک 
مدیرکل یک اداره نظارتی وثبتی یا ش��هری تخلفی کرد نباید سریع مورد 

رسیدگی قرارگیرد ؟!
درپرونده هفت س��نگان برخی افراد بخاطر واکنش مردمی و تبعات منفی 
اجتماعی بعضی س��اخت و س��ازها رامتوقف کرده اند ونگرانی ازرسیدگی 
قضای��ی ندارند وخیلی ها نی��زآرام آرام دیوارهای اطراف ویلای خود را نیز 

کامل کرده اند.
نتیجه رس��یدگی به پرونده هفت سنگان، تقریبا هیچ است ، زمینی ازبیت 
الم��ال ب��ه قیمت بس��یارپایین و درفرایند ناقص خریداری ش��ده وتعاونی 
مس��کن یک دس��تگاهی برخلاف قان��ون که نباید زمین کش��اورزی برای 
اعض��ای خود خریداری کند زمین کش��اورزی خریداری کرده و آگهی هم 
که داده به اعضا اعلام کرده زمین کشاورزی میخواهد خریداری کند واین 
معامله برای یک تعاونی مسکن که زمین کشاورزی خریداری کرده  طبق 
قانون منع فروش وواگذاری اراضی فاقد کاربری مس��کونی به تعاونی های 
مس��کن خلاف قانون است و این معامله باطل اس��ت ودرهمین قانون نیز 
آمده اگر تعاونی مرتکب این خلاف ش��د  باید دستگاههای ثبتی ، نظارتی 
راه وشهرسازی ومدیریت ش��هری یعنی شهرداریها با آن برخورد کنند نه 
اینک��ه آنها هم با خریدارغیرقانونی ش��ریک یا هم منافع ش��وند و کاربری 

کشاورزی را به مسکونی وویلا سازی تغیردهند.! 
آی��ا مردم حق ندارند بدانند که دخالت وس��هیم بودن مس��ئولین قضایی 
وبرخی قضات ومدیرکل یک دس��تگاه  ثبتی وبازرسی، دومعاون استاندار، 

شهرداروقت وبستگانش سبب شده تا این تخلفات صورت گیرد؟ 
شاکی اصلی پرونده هفت سنگان چه کسی است ؟   

س��تاد اجرایی حضرت امام خمینی) ره ( که خود مالک این زمین هاست  
بارها از شهرداری استعلام گرفته ومدیران شهرداری درپاسخ استعلام های 
آنها اعلام کردند که این زمین ها کشاورزی است واجازه ساخت وساز ندارد 
وبعد ازمعامله همین ش��هرداروقت مجوزس��اخت ب��رای خریدارصادرکرده 
وبرادرش��هرداروقت وخانم برادرش ویکی ازمعاونین او نیزازهمین زمین ها 
خریداری کردند آیا نباید دراین کارش��ک کرد؟! ۲8 ماه اس��ت که س��تاد 
اجرایی حضرت امام ش��کایت کرده و به دوعلت  یکی منع واگذاری زمین 
های کشاورزی به تعاونی مس��کن ویکی هم اینکه چرا شهرداری درپاسخ 
استعلام آنها اعلام کرده این زمین ها کشاورزی است اما بعدا پروانه ساخت 
صادرکرده وبرخی افراد شهرداری هم ازاین زمین ها منتفع شدند وبهمین 
علت خواهان ابطال معامله اس��ت اما فعلا به جای نرس��یده است و۲8 ماه 
اس��ت که این پرونده درمرحله رس��یدگی ق��راردارد وهیچ حکمی  برایش 

صادرنشده است .
چه افرادی دراین زمین ها ی مورد بحث سهیم هستند و زمین دارند ؟   

افراد مختلفی هس��تند 13 نفرازبستگان وهمشهریان یک مدیرکل سابق...  
ازخواه��رزاده گرفته ت��ا پدرخانم و مادرخانم خواه��رزاده  که همگی اهل 

استان دیگرهستند، همسروبستگان دومدیرکل وقت، برادر وخانم برادریکی 
از شهرداران وقت ، بستگان وهمس��ردومعاون استاندار، تعدادی ازمدیران 
وکارمندان دانش��گاه آزاد که مالک ۲۷ قطعه هس��تند وحدودا 50 کارمند 
وقاضی و۲4 نفرهم مردم عادی هستند که هنوز رابطه آنها مشخص نیست 
، مث��لا یک خانمی درشیرازس��کونت دارد اما دو قطعه زمین دراینجا دارد 
که شناسنامه اش صادره ازنورآباد است ،اینکه چطوری آمده زمین خریده 

فعلا مشخص نیست، افراد عادی هم ممکن است زمین داشته باشند   
چرا این پرونده به تهران ارجاع شده است ؟  

پرونده تغیر کاربری کش��اورزی به مس��کونی هفت سنگان به تهران ارجاع 
نش��ده است! اش��تباهی که دارد اتفاق می افتد همین است. پرونده هفت 
س��نگان دوعنوان دارد، یکی پرونده تغیر کاربری اراضی هفت س��نگان از 
کش��اورزی به مس��کونی که دوباردردادگاه مطرح شده وهردوبارگفتند که 
این زمین ها کش��اورزی نبوده وش��ما اش��تباه می کنید ویکبارهم س��تاد 
اجرای��ی فرم��ان حضرت امام بعن��وان مالک اصلی ش��کایت کرده که ۲8 
درحال رس��یدگی اس��ت و قاضی پرونده نیزعوض ش��ده اما پرونده مورد 

رسیدگی قرار نگرفته است .
برحس��ب فرمایش حجت الاس��لام قدرتی آنچه که به تهران ارجاع ش��ده 
تخلفات کارکنان دولت بوده که ارجاع شده و ماهیت این پرونده با ماهیت 
تغیرکارب��ری و درخواس��ت مالک اصلی یعنی س��تاد اجرایی حضرت امام 

خمینی که خواهان ابطال معامله است متفاوت است .
موانع و کارشکنی سرراه این پرونده را چه می دانید؟  

 به نظرمی رس��د فعلا عزم واراده جدی برای احقاق حق بیت المال وجود 
ندارد وامیدواریم با دس��تورویژه  آیت الله رییسی این پرونده که ازاهمیت 
زیادی هم برخورداراس��ت وموجب نگرانی مردم ش��ده وبارها نیزازس��وی 
نماین��ده ولی فقیه وام��ام جمعه محت��رم قزوین مورد انتق��اد قرارگرفته 
رس��یدگی گردد ودراین رابطه پیگیریهای خوبی توس��ط رییس س��ازمان 
بازرس��ی کل کش��ورو س��ازمان اموراراضی و س��تاد اجرایی حضرت امام 

نیزصورت گرفته است.
درخواس�ت شما از رس�انه ها و جریان عدالت خواه و انقلابی چیست ؟   

وچه باید کرد تا این پرونده درمسیردرست وقانونی قرار گیرد.؟
رس��انه ها  و مردم فقط ازمسئولین سئوال کنند که چرا دراینجا که زمین 
ها کش��اورزی بوده زمین برای ویلا سازی خریداری کردند وچرا درمقابل 
تغیرکاربری ها سکوت کرده اند. ازمعاونین استاندارباید پرسید برای حفظ 

اراضی کشاورزی دراین منطقه چه کاری کرده اند؟ 
برای اینکه ریاس�ت محترم قوه قضاییه مس�تقیما در جریان رسیدگی   

این پرونده قراربگیرد چه کار باید کرد ؟ پیشنهاد شما چیست ؟ 
ای��ن پرونده ب��ه آن حجم از کار رس��انه ای که می طلبید نرس��یده ویک 

بخش��ش هم بخاطر برخوردهای است که صورت می گیرد . بعنوان مثال 
بعضی از دانش��جویان بسیجی با ارس��ال نامه ای به دفترنماینده ولی فقیه 
و س��تاد نماز جمعه خواهان س��خنرانی درخطبه های نمازجمعه شدند اما 
با ش��کایت روبرو شدند این موضوعات آس��یب های روحی و روانی زیادی 
درجامع��ه دارد . برخ��ی افراد همانگون��ه که برای برخورد با دانش��جویان 
بس��یجی جدی هستند وعلیه آنها ش��کایت می کنند اگرعزمی برای حل 
این موضوع داش��تند این موضوع تا بحال حل ش��ده ب��ود و این قدرباعث 

آبروریزی افراد نمی شد .
حرف ما این اس��ت که چرا باید عده ای قلیل از قضات و مدیران با اعمال 
نفوذ س��بب بدنامی مجموعه ای از قضات پاک دامن و شریف قوه قضاییه 
ش��وند ویا چرا باید عمل دنیا طلبانه برخی مدیران اس��تان س��بب بدنامی 

همه مدیران شوند ؟ 
چ��را مدیری که بای��د با نظارت درحوزه مدیریت خ��ود جلوی ثبت زمین 
ی��ا تغیر کاربری را بگیرد خودش از زمی��ن مورد بحث بنام زن خودش  و 

بستگانش زمین خریداری می کند.؟
ب�ا توجه به اینکه کمیس�یون اص�ل 90 مجلس بالاترین نه�اد نظارتی   

کشوراست وریاس�ت آن نیزبعهده داود محمدی نماینده قزوین است چه 
اقدامی از سوی این کمیسیون  انجام گرفته است ؟ 

پرونده درابتداء درکمیس��یون اصل 90 تشکیل شد و حتی شورای مسکن 
و شهرس��ازی به درخواست کمیسیون تش��کیل جلسه دادند، اما همه این 
ه��ا در زمان ریاس��ت قبلی بوده وحجم س��نگینی ازمطالب��ات و مکاتبات 
درکمیس��یون اصل 90 در زمان ریاست  قبلی کمیسیون انجام گرفته و از 
زمان تعویض ریاست کمیسیون که آقای داود محمدی عهده دارآن شدند، 

تقریبا » هیچ !! «
 البته یک حرکت رییس جدید کمیس��یون اصل نود این بود که به اتفاق 
استانداروقت مشترکا مکاتبه ای با وزیر مسکن و شهرسازی صورت گرفت 
و در آن درخواس��ت شده بود که کمیته ای سه جانبه ای با شرکت معاون 
عمرانی وزیرکش��ور، معاون شهرس��ازی وزیرمس��کن وشهرسازی ومعاون 
عمرانی اس��تاندارقزوین تشکیل شود که تشکیل هم شد تا موضوع  زمین 
های هفت س��نگان مورد بررس��ی قرارگیرد که چگونه س��اخته شود و راه 
حل��ی پیدا کنند نه اینک��ه جلوی تخلفات گرفته ش��ود!! ما فقط این یک 
اق��دام را از داود محمدی دیده ایم واقدام دیگری صورت نگرفته اس��ت و 
این اقدام نیزاقدام نس��بتا« حمایتی برای باز کردن گره ساخت و سازورفع 
موانع آن بود که مقررش��د درش��ورای برنامه ریزی روزشنبه مطرح شود و 
راهکاری برای آن بیابند که روزجمعه قبل از برگزاری جلسه با سخنرانی و 
روشنگری نماینده ولی فقیه و امام جمعه قزوین درخطبه های نماز جمعه 

این اقدام نیز شکست خورد .
ش�ما گفتید هیچ پرونده ای بنام هفت س�نگان وجود ندارد! با توجه به   

ارس�ال نامه دبیردیده بان ش�فافیت وعدالت به معاون اول قوه قضاییه آیا 
امیدی به رسیدگی وجود دارد؟ 

من نظرم این اس��ت که پرونده هفت س��نگان نبا ی��د از قزوین خارج می 
ش��د و خارج ش��دن این پرونده از قزوین را نوعی توهین به قضات شریف 
دادگس��تری قزوین می دانم، زیرا عملا دستگاه قضایی بعلت ذینفع بودن 
چندی��ن نفرقاضی وکارمند با این اقدام اعلام می کند که توان رس��یدگی 

به این پرونده را ندارد واین توهین به قضات شجاع ومومن قزوین است.
درنظام جمهوری اس��لامی ای��ران اگرزن و فرزند ی��ک قاضی هم تخلفی 
مرتکب شوند باید قاضی برایشان حکم صادرکند ودرنظام اسلامی افرادی 
هم داش��تیم که حکم اع��دام فرزندان خود را بخاطراس��لام و نظام امضاء 
کردند، اینجا که حکم اعدام نیس��ت، باید قاض��ی برای تغیرکاربری زمین 
ها از کش��اورزی به مس��کونی ورفع تخریب حکم دهن��د وآخرت خود را 
برای دنیای دیگران خراب نکند وبرخی مدیران پرنفوذ هم باید دراینجا از 

ساخت ویلا صرفه نظرکنند .
اگرپرونده تغیرکاربری دردادگاه بدوی مورد رس��یدگی قرارگرفته و برایش 
حکم صادرش��ده ودردادگاه تجدید نظرهم رای بدوی تایید ش��ده اس��ت، 
شایس��ته بود که مدی��رکل دادگس��تری از دیوان عالی کشوردرخواس��ت 

رسیدگی مجدد را می نمود. 
اینک��ه مدیرکل محت��رم دادگس��تری مصاحبه کند وبگوی��د پرونده افراد 

دردادگاه کارکنان دولت است دردی ازجامعه دوا نمی کند. 
مدیرکل محترم باید به این سئوالات پاسخ بدهد که آیا تغیرکاربری زمین 
ها ازکش��اورزی به مس��کونی رسیدگی شده اس��ت ؟ واگرزمین کشاورزی 
نبوده وموازین ش��رعی و قانونی برای واگذاری رعایت ش��ده چرا نمی آیند 
ب��رای مردم اعلام کنند واگررعایت قانون نش��ده چ��را ازتهران میخواهید 

رسیدگی کنند، چرا شما رسیدگی نمی کنید.؟
حرف ما با جناب  حجت الاسلام  قدرتی این است که چرا پرونده شکایت 
س��تاد اجرایی حضرت امام خمینی را رس��یدگی نمی کنید ؟ مصاحبه به 

تنهایی فایده ندارد.
حرف پایانی اگر دارید بفرمایید؟  

نظام جمهوری اس��لامی به احدی اجازه نم��ی دهد که دامن پاک نظام را 
آلوده کنند، وبا جدیتی که در آیت اله  رییسی سراغ داریم انشاء الله نمی 
گذارن��د اتفاقات خ��ارج ازاعمال قانون صورت بگیرد وم��ردم نیز باید پیرو 
توصی��ه رهبرمعظم انقلاب که دربیانی��ه گام دوم آمده باید مطالبه عدالت 

خواهی و مبارزه با فساد را ازقوه قضاییه داشته باشند. 

غلامحسن اسلامی صدر در گفتگو با هفته نامه نسیم قزوین ؛

نتیجه رسیدگی به پرونده هفت سنگان تقریبا هیچ است

چکیده گفتگو... 
س�ئوال ما این اس�ت که چرا درپرونده هفت س�نگان چه اتفاقی افتاده اس�ت که علی رغم تاکید مقام معظم رهبری برای برخورد با فس�اد  �

دردرون قوقضاییه که از سوی مسئولین باید شدیدتر صورت بگیرد اما دراین پرونده اینگونه نیست.؟
درپرونده هفت سنگان برخی افراد بخاطرواکنش های مردمی و تبعات منفی اجتماعی بعضی ساخت و سازها رامتوقف کرده اند واصلا نگرانی  �

از رسیدگی قضایی ندارند و خیلی ها نیز آرام آرام دیوارهای اطراف ویلای خود را نیز کامل کرده اند.
نتیجه رسیدگی به پرونده هفت سنگان ، تقریبا هیچ است. �
اگر تعاونی مرتکب این خلاف شد  باید دستگاههای ثبتی ، نظارتی راه و شهر سازی ومدیریت شهری یعنی شهرداریها با آن برخورد کنند نه  �

اینکه آنها هم باخریدارغیرقانونی شریک یا هم منافع شوند و کاربری کشاورزی را به مسکونی وویلا سازی تغیردهند.!
س�تاد اجرایی حضرت امام خمینی ) ره ( 28 ماه اس�ت که ش�کایت کرده وخواهان ابطال معامله اس�ت اما شکایتش به جای نرسیده است  �

ودرمرحله رسیدگی قرارگرفته وهیچ حکمی برایش صادرنشده است .
13 نفرازبستگان وهمشهریان یک مدیرکل سابق... ازخواهر زاده گرفته تا پدرخانم و مادرخانم خواهرزاده  که همگی  اهل استان دیگرهستند،  �

همسروبس�تگان دومدیرکل وقت، برادر وخانم برادریکی از شهرداران وقت ، بستگان وهمسردومعاون استاندار، تعدادی ازمدیران وکارمندان 
دانشگاه آزاد که مالک 27 قطعه هستند وحدودا 50 کارمند وقاضی و2۴ نفرهم مردم عادی هستند که هنوز رابطه آنها مشخص نیست.

پرونده تغیر کاربری کش�اورزی به مسکونی هفت س�نگان به تهران ارجاع نشده است! برحسب فرمایش حجت الاسلام قدرتی آنچه که به  �
تهران ارجاع شده تخلفات کارکنان دولت بوده که ارجاع شده وماهیت این پرونده با ماهیت تغیرکاربری و درخواست مالک اصلی یعنی ستاد 

اجرایی حضرت امام خمینی که خواهان ابطال معامله است متفاوت است .

به نظر می رس�د فعلا عزم واراده جدی برای احقاق حق بیت المال وجود ندارد وامیدواریم با دس�تورویژه  آیت الله رییس�ی این پرونده که  �
ازاهمیت زیادی هم برخورداراس�ت وموجب نگرانی مردم ش�ده وبارها نیز از س�وی نماینده ولی فقیه و امام جمعه محترم قزوین مورد انتقاد 

قرارگرفته رسیدگی گردد.
مردم  و جریان عدالت خواه ازمس�ئولین س�ئوال کنند که چرا دراینجا که زمین ها کش�اورزی بوده زمین برای ویلا س�ازی خریداری وچرا  �

درمقابل تغیرکاربری ها سکوت کرده اند.؟ 
حرف ما این اس�ت که چرا باید عده ای قلیل از قضات و مدیران با اعمال نفوذ س�بب بدنامی مجموعه ای از قضات پاک دامن و ش�ریف قوه  �

قضاییه شوند ویا چرا باید عمل دنیا طلبانه برخی مدیران استان سبب بدنامی همه مدیران شوند.
حجم سنگینی ازپیگیریها و مکاتبات در کمیسیون اصل 90 در زمان ریاست  قبلی انجام گرفته واز زمان ریاست داود محمدی تقریبا » هیچ  �

.» !
ما فقط یک اقدام ازداود محمدی دیده ایم آن اقدام نیزاقدام نس�بتا« حمایتی برای باز کردن گره س�اخت وسازدرهفت سنگان که  قراربود  �

درشورای برنامه ریزی مطرح شود که با سخنرانی و روشنگری آیت اله عابدینی نماینده ولی فقیه وامام جمعه قزوین در خطبه های نمازشکست 
خورد .
من نظرم این است که پرونده هفت سنگان نبا ید از قزوین خارج می شد و خارج شدن این پرونده از قزوین را نوعی توهین به قضات شریف  �

دادگستری قزوین می دانم.
حرف ما با جناب  حجت الاسلام  قدرتی این است که چرا پرونده شکایت ستاد اجرایی حضرت امام خمینی را رسیدگی نمی کنید ؟ مصاحبه  �

به تنهایی فایده ندارد.
مردم باید پیرو توصیه رهبرمعظم انقلاب مطالبه عدالت خواهی و مبارزه با فساد را ازقوه قضاییه داشته باشند �

تغییرکارب�ری زمین ه�ای حاصل خیزهفت س�نگان قزوین 
بخاط�ر ذینفع ب�ودن برخی قض�ات وکارکنان دادگس�تری 
وبرخی مدیران استانی درحد معاونین استانداروشهرداروقت 
و بس�تگان نزدیک او و برخی کارکنان ش�هرداری ودانشگاه 
آزاد س�بب شده اس�ت که پرونده این تخلف در سطح ملی 
توج�ه مقام�ات قضایی و نظارت�ی را جلب کن�د، نامه احمد 
توکلی مدیردیده بان شفافیت و عدالت به معاون قوه قضاییه 
و طرح موضوع درکشورسبب شد تا ما گفتگویی با غلامحسن 
اسلامی صدر مدیرکل اسبق شهری استانداری داشته باشیم 
وبعنوان مطلع ازروند رسیدگی این پرونده مطلع شویم . زیرا 
این پرونده دیگر یک مطالبه اس�تانی نیست بلکه  تبدیل  به 
مطالبه ملی ش�ده و رس�یدگی قاطع این پرونده  و برگردان 
این زمین ها به زمین کش�اورزی  و ابطال س�ند ها و کاربری 
های مسکونی زمین های مورد مناقشه، سنگ محکی  است 
ت�ا عیارعدالت طلب�ی دس�تگاه قضایی ومدی�رکل محترم 
دادگستری اس�تان قزوین جناب حجت الاس�لام قدرتی را 

مشخص سازد. 

ستاد اجرایی حضرت امام خواهان ابطال معامله است  
پرونده تغیر کاربری زمین های هفت سنگان به تهران ارجاع نشده است!  
پرونده ای که به تهران ارجاع شده تخلفات کارکنان دولت است  
درزمان ریاست داود محمدی درکمیسیون اصل نود تقریبا » هیچ ! «  
مردم باید مطالبه عدالت خواهی و مبارزه با فساد را ازقوه قضاییه داشته باشند  
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با نامه ی دیده  بان ش��فافیت و عدالت به معاون اول قوه قضائیه، درباره تصرفات 
غیرقانونی اراضی هفت سنگان دشت قزوین علیه برخی مسئولان اداری و قضایی 

استان قزوین اعلام جرم شد.
به گزارش  س��ایت الف، دیده بان ش��فافیت وعدالت با ارسال نامه ای خطاب به 
حجت الاسلام محسنی اژه ای معاون اول قوه قضائیه، به تصرفات غیرقانونی اراضی 
هفت س��نگان دشت قزوین از سوی برخی مس��ئولان تعاونی مسکن کارکنان 
دادگس��تری قزوین، اعتراض و علیه برخی مسئولان اداری و قضایی این استان 

اعلام جرم کرد.
درگزارش دیده  بان شفافیت وعدالت آمده است: ماجرا از این قراراست که تعاونی 
مسکن کارکنان دادگستری قزوین شامل برخی مسئولین قضایی و اداری این 
استان، اراضی کش��اورزی هفت سنگان در5 کیلومتری شهرقزوین به مساحت 

۲4٫5 هکتاررا خریده و بعد ازتغییرغیرقانونی کاربری درآن ویلاسازی کرده اند.
شهرداری قزوین باوجودی که درمقاطع مختلف و به موجب نامه ها و مستندات 
متعدد، اراضی مذکوررا کشاورزی و فاقد کاربری مسکونی دانسته و برممنوعیت 
صدور پروانه س��اختمانی ب��رای آن ها اذعان کرده اما درس��ال 93 به طورکاملًا 
غیرقانونی برای آن پروانه ساختمانی صادرکرده است اما وزارت جهاد کشاورزی 
به عنوان مرجع تش��خیص قانونی زراعی بودن اراضی خارج ازمحدوده شهرها 
درسال 1394 پس ازاخطاربه مرتکبان تغییر کاربری غیرمجاز با طرح شکایت 
در دادگستری قزوین، خواستار جلوگیری از تغییر کاربری این اراضی می شود 
که دادگستری با رسیدگی به موضوع، با توجه به ذینفع بودن برخی از کارکنان 
دس��تگاه قضایی استان و بدون ارجاع امرتشخیص نوع کاربری اراضی مذکوربه 
کارشناسی، تصرفات انجام شده را فاقد عنوان مجرمانه تشخیص داده و قرارمنع 

تعقیب صادر کرده است.
متأسفانه دادگاه تجدیدنظر قزوین نیز قرارصادره را صحیح تشخیص داده و به 
ش��کلی مفتضح، اعتراض جهاد کش��اورزی به رأی اولیه را مردود دانسته است. 
سؤال اینجاست که اگرمنافع خود یا همکاران دادگستری قزوین درمیان نبود آیا 

بازهم شکایت جهاد کشاورزی دراین مورد رد می شد؟
آق��ای ناصرولدخانی، دادیار دیوان عالی کش��ور در تاری��خ 95/06/14از طرف 
دادس��تان کل کشورموضوع را بازرسی و با تخطئه بازپرس این پرونده به دلیل 
عدول ازرعایت مقررات، در گزارش خود نوش��ته: »خری��داران 38 قطعه از آن، 
قضات محاکم دادگستری شهرستان قزوین می باشند، اعتراضاتی صورت گرفته 

وهمین امربه تشکیلات قضایی آن شهرستان لطمه وارد نموده است.«
درتاریخ 94/11/11 ش��ورای عالی شهرسازی و معماری با ورود به این موضوع، 
اراض��ی مذکور را خارج از محدوده ش��هر و واقع در حری��م آن و زراعی و فاقد 
کاربری مسکونی دانسته برخلاف ادعای شهرداری قزوین، این اراضی را مشمول 
مقررات اراضی کش��اورزی دانس��ته و پروانه های ساختمانی صادر شده توسط 
شهرداری قزوین برای آنها را ابطال کرده که بخش ابطال این مصوبه شورای عالی 
شهرسازی و معماری به دلیل اینکه ابطال پروانه های صادر شده توسط شهرداری 
در صلاحیت این شورا نیس��ت، با شکایت ذینفعان توسط دیوان عدالت اداری 

ابطال شده است بدون آنکه زراعی بودن زمین نفی گردد.
البته درمراحل بعد سازمان بازرسی استان پس ازانجام بازرسی فوق العاده، اراضی 
فوق را زراعی اعلام و وقوع تخلف تغییر کاربری را محرز دانسته و برضرورت ابطال 
پروانه های ساختمانی صادره و برخورد با متخلفین و مجرمین تأکید کرده است.

نماینده ولی فقیه دراستان قزوین نیزبارها با انتقاد صریح ازقانون شکنی درتغییر 
کاربری اراضی هفت سنگان، پیگیر توقف تغییر کاربری و تخریب اراضی کشاورزی 

از مسئولین کشوری واستانی شده است.
درس��ال 1396 رئیس سازمان بازرسی کل کش��ورطی نامه ای به دادستان کل 
کش��وربا تشریح جرائم و تخلفات صورت گرفته دراین مورد و با تأکید برذینفع 
بودن برخی مسئولین قضایی استان، این امررا مشمول عنوان مجرمانه، وهن نظام 
و همچنین دستگاه قضایی دانسته و خواستار توقف تغییر کاربری این اراضی شده 
است. آنچه دراین پرونده روشن است واهمیت بسیار بالایی دارد، نقش انتفاعی 
یا حمایتی یا بی تفاوتی مسئولان بلندپایه به ویژه بعضی از قضات استان است، 
کسانی که قدرت را دراختیاردارند که از این قبیل خیانت ها جلوگیری کنند، نه 
آنکه خود به آن دست یازند، یا درخیانت معاونت کنند. خائنان باید به تعبیرعلی 

علیه السلام مهرننگ برپیشانی شان نشانده شود ودرجامعه رسوا گردند.
فعل یا ترک فعل مس��ئولان ذیربط وقت و ذیربط فعلی اس��تان قزوین، دراین 
پرونده، مش��مول قانون مج��ازات اعمال نفوذ برخلاف ح��ق و مقررات قانونی 
مصوب آذر 1315 و ماده ۲ قانون تشدید مجازات مرتکبین ارتشاء و اختلاس و 
کلاهبرداری مصوب 136۷ و مواد 5۷6 و 598 قانون مجازات اسلامی است. بقیه 
افراد دخیل دراین ماجرای فضاحت بار نیز به استناد قانون حفظ کاربری اراضی 

و باغ ها، باید تعقیب شوند.
با توجه به ذینفع بودن تعدادی از مسئولین قضایی و اداری قزوین دراین ماجرا 
و ب��ی نتیجه ماندن پیگیری های بیت رهبری، امام جمعه قزوین و مس��ئولین 
وزارتخانه های راه و شهرسازی و جهاد کشاورزی و همچنین سازمان بازرسی کل 
کشوردراین باره ونیز استمرارتغییر کاربری و تخریب اراضی کشاورزی، لازم است 
موضوع به صورت فوری دردستورکار دادستانی کل کشور قرار گرفته وبا تعقیب 
متهمان نسبت به نهاد دادگستری رفع اتهام صورت گیرد. پیشنهاد مؤکد دیده بان 
شفافیت و عدالت این است که این پرونده درتهران رسیدگی شود زیرا هنوز بیم 

اعمال نفوذ در مراحل دادرسی جدی است. 

مشروح این گزارش را دراینجا بخوانید:  

بسم الله الرحمن الرحیم
برادر ارجمند جناب آقای محسنی اژه ای

معاون اول محترم رئیس قوه قضائیه
سلام علیکم

با تش��کرازمواضع مثبت رئیس محترم قوه قضائیه، توجه جنابعالی را به پرونده 
تصرفات غیرقانونی اراضی هفت سنگان قزوین به دست تعدادی از مسئولان اداری 
و قضایی استان جلب می کنم. ملاحظه خواهید فرمود که ویژگی های این پرونده، 
هفت سنگان را به عرصه جدال ویژه خواران با ارزش گرایان در دیوان سالاری استان 

قزوین و به آزمونی برای قوه قضائیه تبدیل کرده است.
اهمیت حفظ کاربری اراضی کش��اورزی اقتضاء دارد که س��خت ترین مجازات 
نسبت به تخریب و تبدیل کنندگان آن اعمال شود. دربرخی ازمناطق به دلیل 
ویژگی های خاص، جلوگیری از تخریب و تغییر کاربری اراضی کشاورزی اهمیتی 
دوچندان می یابد؛ مانند اراضی دشت قزوین که مقام معظم رهبری درسفر به 
قزوین بیان داش��ته اند: »مسئله دشت قزوین فقط یک دشت حاصلخیزنیست 
مثل دشت های دیگر که درسراسرکشورهست، با توجه به مجموع جهات وقتی 
ملاحظه می کنیم دشت قزوین درکشورمنحصر به فرد است یعنی هیچ جای 
دیگر را ما با این خصوصیات درکشورنداریم. ما نباید اجازه بدهیم از کارایی دشت 
قزوین با توجه به اهمیت و نزدیک بودنش به تهران تحت عنوان صنعتی شدن و 

خانه سازی وعناوین گوناگون کاسته شود«
با وجود این بیان صریح رهبری، متأس��فانه به این دش��ت تعدی زیادی شده و 
زمین های آن، به انحاء مختلف تغییر کاربری داده شده اند. تغییر کاربری اراضی 
کشاورزی هفت سنگان قزوین یک نمونه رسواترآن ها است. چون دراینجا تغییر 
غیرقانونی کاربری از کشاورزی به ویلاسازی را تعاونی مسکن کارکنان دادگستری 
قزوین، متشکل از مسئولین قضایی و غیرقضایی استان و وابستگان آنها، انجام 

داده است. برخورد با مرتکبان، اهمیتی دوچندان می یابد.

شرح مختصر موضوع  
دراراضی کش��اورزی هفت س��نگان در 5 کیلومتری قزوی��ن، زمینی زراعی به 
مساحت ۲4.5 هکتار )ی( بوده است که مالکین آن درسال 1353 بدون تغییر 
کاربری زراعی آن، زمین را برای امور کشاورزی و مرغداری به 98 قطعه 1900 
تا ۲000 مترمربعی تفکیک نموده-اند. )پیوست 1( لازم به ذکر است که موضوع 
بقای کاربری کش��اورزی در نامه رئیس سازمان بازرسی کل کشور به دادستان 
کل کش��ورنیزتصریح شده است. کما اینکه درمجاورت این اراضی، اراضی دیگر 
کشاورزی وجود دارد که آنها هم تفکیک شده اند و کاربری آن ها همچنان زراعی 

است.
درس��ال 1361 به موجب مصوبه شورای عالی شهرس��ازی و معماری با ایجاد 
مجتمع مسکونی دراراضی موصوف به نام شرکت فرنخ و مه نخ به منظور احداث 
مس��کن کارگری برای کارگران این ش��رکت در قطع��ات ۲00 متری موافقت 
می شود، )پیوست ۲( که مجوز احداث شهرک مذکور به دلیل عدم اجرایی شدن 

منقضی شده است. )پیوست 3(
درسال 136۲ کمیسیون ماده 1۲ زمین شهری اراضی مذکوررا موات تشخیص 

داده و اقدام به تملک آنها نموده است. )پیوست 4(
درس��ال 1369 کمیسیون ماده 5 قانون شهرس��ازی و معماری استان زنجان 
ب��ا احداث دیوارو محصورکردن قطع��ات ۲000 متری و ایجاد اعیانی ده درصد 
درباغاتی که در این اراضی وجود داش��ته اند موافقت می کند و ش��رط احداث 
اعیانی ارائه گواهی کمیسیون ماده 1۲ قانون زمین شهری مبنی بر دایربودن باغ 

اعلام می شود. )پیوست 5(
 درسال 1385 دادگاه اصل 49 قانون اساسی با ابطال تصمیم کمیسیون ماده 1۲ 
شهری با استناد به نظر کارشناس رسمی دادگستری به دلیل اینکه این اراضی 
زراعی و دایر بوده اند حکم به مالکیت س��تاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( بر 

زمین های مذکور داده است. )پیوست 6(
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( درزمان مالکیت زمین ها کاربری زراعی آنها 
را حفظ کرده و در سال 138۷ این اراضی را به یکی ازشرکت های زیرمجموعه 
به نام شرکت رویال ساختمان آریا واگذارنموده است. )پیوست ۷( ودرنهایت این 

اراضی زراعی درسال 1393 درمعرض فروش قرارداده می شوند.
تعاونی مس��کن کارکنان دادگستری استان قزوین متشکل ازمسئولین قضایی 
استان )در زمان ریاست آقای جمال انصاری بردادگستری قزوین( به همراه برخی 
ازمدیران و شاغلین دردانشگاه آزاد اسلامی قزوین اقدام به خرید اراضی موصوف 
می کنند. ازجمله خریداران این اراضی قضات و کارکنان دادگس��تری اس��تان 
قزوین بوده اند. لازم به ذکر است که برخی از مسئولین استانداری و شهرداری و 

اقوام آنها نیز درزمره خریداران این اراضی هستند.
 هیأت امناء فاز ۷ عدالت )تعاونی مس��کن کارکنان دادگستری قزوین( نیزکه 
قصد خرید اراضی مذکوررا داشت دراطلاعیه ها وفراخوان صادره به مزروعی بودن 
این اراضی اذعان کرده است. )پیوست 8( مبلغ تعیین شده برای اراضی مذکور 
)هرمترمربع ۷4 هزارتومان درسال 1393( نیز دلالت بر فروش اراضی مذکور با 

کاربری زراعی دارد )پیوست 9(.
کاربری اراضی مذکورازش��هرداری استعلام ش��ده و شهرداری قزوین طی نامه 
ش��ماره 11۷6/1 مورخ 138۷/0۲/19 وهمچنین کلیه استعلام های دفترخانه 
1۲1 قزوین جهت انتقال رسمی اسناد، کاربری اراضی مذکور را کشاورزی وغیر 

قابل ساخت  وسازاعلام نموده است. )پیوست 10(
پس ازتحویل اراضی مذکور، برخی از خریداران به شهرداری مراجعه و درخواست 
پروانه ساخت ویلا می نمایند که شهرداری نیز بدون طی فرآیند تغییر کاربری و 
کسب مجوزازکمیسیون تبصره ماده )1( قانون حفظ کاربری اراضی وباغ ها، برای 

آنان پروانه صادرمی کند.
لازم به ذکر اس��ت شهرداری قزوین پیش ازاین ودرمقاطع مختلف و به موجب 
نامه ها و مس��تندات متعدد ازجمله نامه های شماره 11۷6 مورخ 138۷/۲/1۲، 
دستورنقشه ش��ماره 1394/85۲4 مورخ 1394/6/۲6 و پاسخ به استعلام های 
متعدد دفترخانه 1۲1 قزوین و پاسخ به درخواست ستاد اجرایی فرمان حضرت 
امام )ره( برای ساخت وساز دراین اراضی، اراضی مذکوررا کشاورزی و فاقد کاربری 

مسکونی وممنوعیت صدورپروانه ساختمانی برای آن ها اذعان نموده است.
همان گونه که اس��تحضار دارید به موجب تبصره )۲( اصلاحی ماده )1( قانون 
حفظ کاربری اراضی و باغ ها، مرجع تشخیص زراعی و باغی بودن اراضی خارج از 

محدوده قانونی شهرها و شهرک ها، وزارت جهاد کشاورزی است.
با آغازساخت وساز پروانه  داران و شروع محوطه سازی به دست شهرداری، چون 
این اراضی خارج از محدوده ش��هر قزوین قراردارند، اداره جهاد کشاورزی پس 
ازاخطاربه مرتکبان تغییر کاربری غیرمجاز و صورتجلسه موضوع، طی نامه شماره 
10۲8 مورخ 1394/۷/۲0 موضوع را به دادستان عمومی و انقلاب قزوین گزارش 
داده وازایشان درخواست پیگیری می کند. )پیوست 11( همچنین اداره جهاد 
کشاورزی درسال 1394 به استناد مواد 3 و 8 قانون حفظ کاربری اراضی زراعی، 
با مراجعه به دادگستری و طرح شکایت، خواستار توقف تخریب اراضی کشاورزی 
و جلوگیری ازتغییرکاربری این اراضی می ش��ود که دادگستری با رسیدگی به 
موضوع، با توجه به ذینفع بودن برخی از کارکنان دستگاه قضایی استان و البته 
بدون ارجاع امر تشخیص نوع کاربری اراضی مذکور به کارشناسی، تصرفات انجام 
شده را فاقد عنوان مجرمانه تشخیص داده و اقدام به صدورقرارمنع تعقیب می 
نماید. )پیوست 1۲( پس ازاعتراض سازمان جهاد کشاورزی دادگاه تجدیدنظر 
نیز قرار صادره را صحیح تش��خیص داده و اعتراض سازمان جهاد کشاورزی را 
رد می کند. )پیوست 13( مسئولان پرونده شکایت جهاد کشاورزی در دادسرا، 
دادگاه بدوی و دادگاه تجدیدنظرباید به این پرسش پاسخ دهند چرا درامری به 
این شفافیت حکمی بدین فضاحت صادرکرده اند؟ اگرمنافع خود یا همکارانشان 

درمیان نبود بازهم چنین حکمی صادر می شد؟
چون غرض آمد، هنرپوشیده شد/ صد حجاب ازدل به سوی دیده شد

چون دهد قاضی به دل رشوت قرار/ کی شناسد ظالم ازمظلوم زار
بلکه آن ظالم که نفس است اندرون/ خصم هرمظلوم باشد ازجنون

دادستان کل کش��ور، درتاریخ 1395/06/14 آقای ناصرولد خانی، دادیاردیوان 
عالی کشوررا برای بازرسی امربه قزوین می فرستد. وی دربخش نظریه گزارش 
شش صفحه ای خود بازپرس مزبوررا به دلیل عدم رعایت مقررات تخطئه می کند 
واقدامات ش��هرداری را نیز ازنظر قانونی ناموجه تشخیص می دهد و می نویسد: 
»خریداران 38 قطعه ازآن، قضات محاکم دادگستری شهرستان قزوین می باشند، 
اعتراضاتی صورت گرفته وهمین امر به تشکیلات قضایی آن شهرستان لطمه 

وارد نموده است«
شورای عالی شهرسازی و معماری در تاریخ 1394/11/11 اقدام به تصمیم گیری 
در خص��وص موضوع نموده و اراض��ی مذکور را خارج از محدوده ش��هرو واقع 
درحریم آن و زراعی و فاقد کاربری مسکونی دانسته برخلاف ادعای شهرداری 
قزوین مبنی بر ناحیه منفصل شهری بودن اراضی مذکور، عنوان داشته که این 
موضوع در طرح جامع شهرپیش بینی نشده و مشمول مقررات اراضی کشاورزی 
است و پروانه های س��اختمانی صادر شده توسط شهرداری را ابطال می نماید 
)پیوست 14( که این مصوبه شورای عالی شهرسازی و معماری صرفاً درخصوص 
ابطال پروانه های س��اختمانی صادر شده توسط شهرداری )و نه کل مصوبه( به 
دلیل اینکه ابطال پروانه های صادرشده توسط شهرداری درصلاحیت این شورا 

نیست، با شکایت ذینفعان توسط دیوان عدالت اداری ابطال می شود.

پس ازاین رأی، شورای عالی به موجب مصوبه دیگری شهرداری را ملزم به رعایت 
طرح ضوابط پهنه های طرح جامع ابلاغی مصوب 1394 )که اراضی مذکور حریم 
شهر واقع شده اند( و مفاد قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغ ها مصوب 13۷4 
و قانون جلوگیری ازخرد شدن اراضی کشاورزی و ایجاد قطعات مناسب فنی و 
اقتصادی، نموده و ش��هرداری را مسئول زیان های وارده به اشخاص درصورت 
عدم رعایت طرح تفصیلی وحدود صلاحیت خود در صدور پروانه های ساختمانی 

دانسته است. )پیوست 15(
رئیس سازمان بازرسی استان، آقای علیرضا انصاری؛ رئیس کل وقت دادگستری 
استان، آقای جمال انصاری؛ دادستان قزوین، آقای صادقی نیارکی و درمقطعی 
رئیس کل فعلی دادگستری استان، آقای قدرتی، عملکرد شهرداری را منطبق 
با موازین قانونی تشخیص داده و اعلام نموده اند که عملی مغایر قانون صورت 
نگرفته اس��ت. )پیوست 16( البته در مراحل بعد سازمان بازرسی استان پس از 
انجام بازرسی فوق العاده، اراضی فوق را زراعی اعلام و وقوع تخلف تغییر کاربری و 
تخریب اراضی کشاورزی را محرز دانسته و بر ضرورت ابطال پروانه های ساختمانی 

صادره و برخورد با متخلفین و مجرمین تأکید نموده است. )پیوست 1۷(
حجت الاسلام عابدینی نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه قزوین در مقاطع 
مختلف به صورت علنی نسبت به موضوع اعلام موضع نموده و پیگیری موضوع و 
توقف تغییر کاربری و تخریب اراضی کشاورزی را از مسئولین کشوری و استانی 
درخواست نموده اند. علاوه بر این موضوع در کمیسیون اصل نود نیز پیگیری شده 
که به نتیجه نرسیده است. قابل ذکر است که آقای محمدی رئیس کمیسیون 
اصل نود مجلس، نماینده قزوین درمجلس شورای اسلامی است که باید علت 

معطل ماندن پرونده را توضیح دهد.
درحال حاضرستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره( به دلیل تغییر کاربری اراضی 
و تفاوت فاحش قیمت این اراضی با ارائه دادخواست ابطال معامله صورت گرفته 
با تعاونی کارکنان دادگستری، پیگیر ابطال معامله صورت گرفته از طریق مراجع 

قضایی است. )پیوست 18(
لازم به ذکر است که درسال 1396 رئیس سازمان بازرسی کل کشورطی نامه ای 
به دادس��تان کل کشوربا تش��ریح جرائم و تخلفات صورت گرفته و با تأکید بر 
بی نتیجه بودن رسیدگی به موضوع به دلیل ذینفع بودن برخی ازمقامات استان 
بالأخص مسئولین قضایی و اینکه این امر موجب وهن نظام وهمچنین دستگاه 
قضایی است وعمل ارتکابی مشمول عنوان مجرمانه تغییرکاربری غیرمجاز است، 

توقف عملیات تغییرکاربری اراضی مذکور را ضروری دانسته اند. )پیوست 19(
علاوه بر پیگیری های فوق رئیس س��ازمان اموراراضی کشوربا ارسال نامه ای به 
معاونت امورویژه  دفتر مقام معظم رهبری با ش��رح موضوع خواستار پیگیری 

امرمی شوند. )پیوست ۲0(
مع��اون محترم امورویژه  دفتر مقام معظم رهبری موضوع تغییرکاربری اراضی 
مذکور را برای پیگیری واقدام به وزیر راه و شهرسازی ارجاع می دهند. )پیوست 
۲1( وزیر راه و شهرس��ازی نیز موضوع تغییر کاربری اراضی مذکور و ضرورت 
جلوگیری از آن را به رئیس کل دادگس��تری قزوین )پیوس��ت ۲۲( و همچنین 
موضوع را به استاندار قزوین )پیوست ۲3( اعلام می نمایند که متأسفانه دراین 

راستا اقدامی صورت نمی گیرد.
لازم به ذکر اس��ت که ش��هردارمنطقه با توجه به گزارش سازمان بازرسی کل 
کش��ور به دلیل تخلف صدور پروانه س��اختمانی غیرمجازوتسبیب درتخریب 
اراضی هفت سنگان توسط هیأت رسیدگی به تخلفات اداری محکوم شده است. 

)پیوست ۲4(
جناب آقای محسنی اژه ای  

جنابعالی واقفید که آنچه دراین پرونده روشن اهمیت بسیار بالایی دارد، نقش 
انتفاعی یا حمایتی یا بی تفاوتی مسئولان بلندپایه به ویژه بعضی از قضات استان 
است، کسانی که قدرت را دراختیاردارند که ازاین قبیل خیانت ها جلوگیری کنند، 
نه آنکه خود به آن دست یازند یا درخیانت معاونت کنند. خائنان باید به تعبیرعلی 

علیه السلام مهرننگ بر پیشانی شان نشانده شود و درجامعه رسوا گردند.
فعل یا ترک فعل مس��ئولان ذیربط وقت و ذیربط فعلی استان قزوین مشمول 
قان��ون مجازات اعمال نفوذ برخلاف حق و مقررات قانونی مصوب آذر 1315 و 
ماده ۲ قانون تشدید مجازات مرتکبین ارتشاء و اختلاس و کلاهبرداری مصوب 
136۷ و مواد 5۷6 و 598 قانون مجازات اسلامی است. بقیه افراد دخیل دراین 
ماجرای فضاحت  بارنیزباید تعقیب شوند. به موجب ماده )8( قانون حفظ کاربری 
اراضی و باغ ها، صدور مجوز ساخت وس��از در اراضی زراعی در خارج از محدوده 
شهرها، منوط به تصمیم گیری در خصوص تغییر کاربری اراضی مذکوراست و 
به موجب تبصره )۲( اصلاحی ماده )1( قانون حفظ کاربری اراضی و باغ ها، مرجع 
تش��خیص اراضی زراعی و باغ ها درخارج از محدوده قانونی شهرها و شهرک ها 
وزارت جهاد کشاورزی است. با توجه به اینکه اراضی مورد بحث براساس مصوبات 
ش��ورای عالی شهرس��ازی و معماری خارج از محدوده شهر قزوین قرار دارند و 
سازمان جهاد کشاورزی نیز بر زراعی بودن وعدم صدورمجوزتغییر کاربری این 
اراضی از زراعی به مسکونی تأکید نموده است، موضوع مشمول عنوان مجرمانه 
تغییر کاربری اراضی موضوع ماده )8( و تبصره )۲( ماده )۲( قانون حفظ کاربری 
اراضی و باغ ها است. بر این اساس مسئولین شهرداری که برخلاف قانون و بدون 
اخذ مجوز تغییر کاربری اقدام به آماده س��ازی محوطه این اراضی و صدورمجوز 
برای ساخت واحدهای مس��کونی دراراضی زراعی نموده است و مالکان اراضی 
که اقدام به تغییر کاربری نموده اند مشمول این عنوان مجرمانه بوده و ضرورت 
دارد تعقیب کیفری شوند. علاوه براینکه ضرورت دارد بناهای ساخته شده دراین 
اراضی که به دلیل تغییر کاربری غیرمجازاحداث شده اند تخریب شده ووضعیت 

اراضی به وضع سابق اعاده گردد.
 با توجه به اینکه اراضی مذکور خارج از محدوده شهر قزوین بوده و به موجب ماده 
)4(  قانون منع فروش و واگذاری اراضی فاقد کاربری  مسکونی برای امرمسکن به 
شرکت های تعاونی مسکن و  سایر اشخاص حقیقی و حقوقی، هرگونه نقل وانتقال 
و واگذاری زمین به شرکت های تعاونی مسکن برای امر مسکن درخارج محدوده 
) قانونی( شهرها اعم ازاینکه  داخل و یا خارج ازحریم شهرها باشد ممنوع است، 
اساس��اً قرارداد واگذاری اراضی موصوف به تعاونی مسکن کارکنان دادگستری 
برخ��لاف قانون بوده و معامله مذکور که اس��اس واگذاری اراضی مذکوراس��ت 
غیرقانونی بوده است امری که موجب ارائه دادخواست ابطال قرارداد مذکورتوسط 

فروشنده )ستاد اجرایی فرمان امام ره( شده است.
با توجه به اینکه تعدادی ازمسئولین قضایی واداری وسایرنهادها ازجمله بعضی 
مسئولین شهرداری و اداره ثبت و استانداری دراین موضوع به صورت مستقیم 
یا غیرمستقیم ذینفع هس��تند وهمین موضوع نیز موجب بدبینی شهروندان 
نسبت به قوه قضاییه شده است و پیگیری های بیت رهبری، امام جمعه محترم 
قزوین و مسئولین وزارتخانه های راه و شهرسازی و جهاد کشاورزی و همچنین 
سازمان بازرسی کل کشوردراین باره منجر به نتیجه نشده و اقدامات خلاف قانون 
مذکورمبنی برتغییرکاربری وتخریب اراضی با وجود تصمیمات مراجع صالحه از 
جمله شورای عالی شهرسازی و معماری و دستور صریح وزیر راه و شهرسازی 
و نظر وزیر جهاد کشاورزی )پیوست ۲5( متوقف نشده است، خواهشمند است 
موضوع به صورت فوری در دس��تورکار قرارگرفته و تصمیم مقتضی اتخاذ شده 
و ازاین طریق نسبت به نهاد دادگستری رفع اتهام صورت گیرد. پیشنهاد مؤکد 
دیده  بان شفافیت وعدالت این است که رسیدگی به این پرونده درتهران صورت 

گیرد؛ زیرا هنوز بیم اعمال نفوذ درمراحل دادرسی جدی است.
احمد توکلی  

 رئیس هیأت مدیره سازمان مردم نهاد
دیده بان شفافیت وعدالت

درنامه توکلی رییس سازمان دیده بان شفافیت وعدالت به معاون اول قوه قضاییه مطرح شد: 

افشای زمین خواری گسترده مسئولان اداری و قضایی درقزوین

آقای ناصرولدخانی، دادیار دیوان عالی کش�ور در تاریخ 95/0۶/1۴از طرف دادس�تان کل کش�ور موضوع را بازرسی  �
و با تخطئه بازپرس این پرونده به دلیل عدول ازرعایت مقررات، در گزارش خود نوش�ته: »خریداران 38 قطعه از آن، 
قضات محاکم دادگس�تری شهرستان قزوین می باشند، اعتراضاتی صورت گرفته و همین امر به تشکیلات قضایی آن 

شهرستان لطمه وارد نموده است.«
این موضوع درکمیسیون اصل نود نیز پیگیری شده که به نتیجه نرسیده است. قابل ذکر است که آقای  داود محمدی  �

رئیس کمیسیون اصل نود مجلس باید علت معطل ماندن پرونده را توضیح دهد. 
آنچه دراین پرونده روشن است و اهمیت بسیار بالایی دارد، نقش انتفاعی یا حمایتی یا بی تفاوتی مسئولان بلندپایه  �

به ویژه بعضی از قضات اس�تان اس�ت، کسانی که قدرت را دراختیاردارند که از این قبیل خیانت ها جلوگیری کنند، نه 
آنکه خود به آن دست یازند، یا درخیانت معاونت کنند. خائنان باید به تعبیرعلی علیه السلام مهرننگ برپیشانی شان 

نشانده شود ودرجامعه رسوا گردند.
پیشنهاد مؤکد دیده  بان شفافیت وعدالت این است که رسیدگی به این پرونده درتهران صورت گیرد؛ زیرا هنوز بیم  �

اعمال نفوذ درمراحل دادرسی جدی است.



دوشنبه 7 مرداد ماه 1398    شماره هفدهم گفت وگو6

 با س�لام وتش�کر از وقتی ک�ه دراختیار م�ا قراردادید، درباره س�اختار و   
چگونگی ایجاد دهکده طبیعت باراجین می فرمایید؟ آیا این دهکده خصوصی 

است یا زیرنظرشهرداری اداره می شود؟ 
ضمن خوش آمد گویی به شما عزیزان که قبول زحمت فرمودید تشریف آوردید 
اینجا و ضمن عرض ادب به مخاطبینی که این موضوعات را دنبال می کنند. 
شرکت دهکده طبیعت باراجین براساس نیازشهروندان قزوین و براساس اصول 
خدمات شهری، شهرداری موظف است با بودجه سالیانه تفرجگاهی برای لذت 
بردن اززندگی واوقات فراغت ایجاد کند . شهر قزوین بخاطر وجود رشته کوه 
البرز که از شمال شهرقزوین عبورمی کند ، آب و هوای کاملا مناسب و فضایی 
کاملاً طبیعی و زیبا دارد که اثربخشی تفرجگاه را چند برابرمی کند .همین علت 
ها باعث ش��ده شهرداری با هدف و رویکرد اولیه احداث یک پارک بزرگ وارد 
مجموعه بوستان باراجین شود و به واسطه زمین هایی که ازطریق منابع طبیعی 
دراختیارشهرداری قرارگرفت عمران وآبادی این زمین ها چندین سال زمان برد 
وبه دلیل سلایق متعدد، تفرجگاه های گوناگونی مد نظرقرارگرفت و یکی ازآنها 

نیزلذت بردن ازحیات وحش یا دهکده طبیعت بود.
چیزی که خداوند به صورت غریزی دروجود همه ما قرارداده دوس��ت داشتن 
طبیعت وموجودات آن اس��ت و رازهای زندگی وچگونگی تکثیرو رابطه های 
عاطفی و قهری که در آنها وجود دارد  انسانها را مجذوب خود می کند وانسان 
پ��ی می برد که حیوان��ات چطوری غذا میخورند، چگون��ه  و کی می خوابند 
و... اینها برای خیلی از مردم اهمیت دارد. ش��هرداری براساس وظایف کاری و 
براساس عملکرد علمی و وجود مدیران تحصیل کرده ای که درسالهای اخیروارد 
شهرداری شده اند این محیط را به وجود آورد که مردم بتوانند با زندگی حیوانات 

آشنا شوند وهم خواسته پژوهشی دانش آموزان و دانشجویان نیزفراهم شود.
 درابتدای کاردرس��ال 84 یک محدوده ای فنس بندی شد و تعداد محدودی 
ازدشت نازساری مازندران گوزن قرمز که معروف به مارال هست وارد شد اینها 
دراین محدوده ماندند واین کار بصورت آزمون و خطا صورت گرفت تا شرایط 
زیست حیوانات مورد ارزیابی قرار گیرد وبعد ازمدت کوتاهی حدوداً یک یا دو 

سال تعداد آنها به چندین برابرافزایش یافت.
 یعنی هم به لحاظ عقلی هم ازبه لحاظ توپوگرافی منطقه وهم از لحاظ آب و 
نوع پوشش گیاهی حیوان راحت توانست ماندگاروسازگارشود وتولید مثل کند 

این نشان دهنده امنیت و آرامش اودراینجا بود .
دراول کار، طرح��ی به عنوان دهکده طبیعت باراجین آماده ش��د این دهکده 

طبیعت شرکت مجزا ی است که زیرنظرشهرداری قزوین فعالیت دارد .

آیا زیست قفسی حیوانات با شرایط ایده آل آنها سازگاراست ؟   
حیوانات دراوج کمال آرامش به تولید مثل فکرمی کنند واگرشرایط همه جوره 
برایشان مهیا نباشد شروع به تولید مثل نمی کنند واین موضوع نشان دهنده 
این اس��ت که ما موفق بوده ایم ما حیواناتی داریم که درگذش��ته دورمتعلق به 
کشورما هم بوده اند ولی امروزکمیاب شدند و نیستند ومدتی است که ازبین 
رفته اند ما ازخانواده گربه سانان درحدود 90 سال پیش شیرهم در ایران داشته 
ایم  ولی الان نداریم، ما دراینجا شیرهم آورده ونگهداری می کنیم  . درگذشته 

درمازندران حیوانات گوشتخوارمثل روباه ، گرگ، پلنگ ، ببربه وفورداشتیم ولی 
متاسفانه درنهایت اشتباه آمده ایم این گونه ها را از بین برده ایم، هدف ما این 
ست که بتوانیم این گونه ها را دراینجا نگهداریم وازدیاد نسل پیدا کنند ووارد 
محیط بکنیم . ازخانواده سگ سانان خرس هم جزء همین خانواده است، امروزه 
جایگاه بسیارکمی برای زندگی خرس های ایران باقی مانده است، یک زمانی 
وقتی وارد الموت می ش��دی می گفتند ازجایی به بالا تنها نروید آنجا خرس 

دارد، ما محدوده زندگی حیوانات را درکل ازبین برده ایم.
اگربچه حیوانی دراثرعبورومروردرکوهها پایش لیزبخورد وبیفتد، به جای اینکه 
نوازش کنیم و اورا به مادرش برسانیم متاسفانه همه ما آن را با سنگ می زنیم 
و می کشیم ! ما آمده ایم خرس ها، گرگ های ایرانی ،عقاب ها، شاهین ها را 

نگه داشته ومحیط امن برای آنها فراهم کنیم .

آیا مس�ئول اصلی جلو گیری از انقراض حیوانات ش�ما هستید؟ چرا شما   
حیوانات را نگه میدارید تا زاد و ولد کنند و نسلشان باقی بماند؟ 

 خیر، مس��ئول اصلی  جلوگیری ازانقراض ما نیستیم وسازمان محیط زیست 
متولی حفظ گونه هاست اما همه ما انسان ها نیز ذاتا وظیفه داریم برای حفظ 
بق��اء موجودات هرچه توان داریم بکوش��یم. البته کاری ک��ه ما دراینجا انجام 
م��ی دهی��م به این صورت اس��ت که ما نقش  حامی را ب��ازی می می کنیم . 
ما خانه حیوانات درس��ت کردیم، ما پناهگاه حیات وحش درس��ت کردیم ، ما 
نمی آئیم آن گرگی که درطبیعت زندگی می کند وخداوند به اوامرکرده است 
که اگردرطبیعت یک حیوانی مریض شد باید آن حیوان را از بین ببرد تا بقیه 
مریض نشوند آن را بگیریم   ودرقفس نگه داریم . ما گرگی که درطبیعت با بی 
مبالاتی یک شکارچی  که به سمت او شلیک کرده است و یک پایش را لنگ 
کرده است ونتوانسته زندگی طبیعی خودش را داشته باشد یا یک توله گرگی 
که یک طبیعت گرد آن را ازطبیعت برداش��ته و از مادرش دورکرده  وبصورت 

دس��ت آموز بزرگ کرده که اگر ولش کنیم بیرون  نمی رود و چون آدم ها را 
دوست دارد به سمت آدم ها برمی گردد ما این ها را می آوریم دراینجا درمانش 
می کنیم . ما دیگر نمی توانیم این گرگ را درطبیعت رهایش کنیم این گرگ 

جایگاهش پیش ما است .
ی��ک مثال دیگر بزنم : با این هم��ه برقی که داریم با خطوط جابجا می کنیم 
واگریک ذره آسمان مه آلود وگرفته باشد وسیم ها معلوم نباشند تعداد زیادی 
از پرندگان  ما که بصورت » بال بازروی « پروازمی کنند ونمی دانند  که یک 
سیم برق درمسیرشان وجود دارد و حیوان با آن برخورد می کند، سرنگون می 
شود و بالش آسیب می بیند و دیگرهیچ وقت آن بال برایش بال  نمی شود تا 
بتواند دوباره پرواز را انجام دهد جایگاه این حیوان کجاست جایگاه این حیوان 

اینجاست. 
اگرحیوانی درطبیعت نتواند زندگی نماید ما ازاو نگهداری می کنیم ، حیواناتی 
که دردهکده نگهداری می شوند ، حیواناتی هستند که ازطبیعت جدا افتاده اند .

وجود دهکده طبیعت علاوه برتماش�ا وتفرجگاهی چه فواید دیگری برای   
استان دارد ؟

وقتی صحبت خاصی از یک گونه حیوان می کنیم نمی توانیم هزاران اطلاعات 
به یک دانش آموزیا دانشجو در رابطه با آن گونه بدهیم اما اگرآن دانش آموزیا 
دانشجو را به یک آزمایشگاه ببریم وبه صورت عملی آن گونه را نشان دهیم آن 

وقت او متوجه میشود .
اگرما بگوییم همه گربه سانان دارای سیبیلک های حسی هستند واین سیبلک 
ها ی نخ مانند زوج هست وپنج تا سمت راست قراردارند وپنج تا درسمت چپ، 
اگرحض��وری به اینجا بیایند و ببینند که ش��یرناخن ها و پنجه هایش به چه 

صورت است این دیگرتا آخرعمرآموزش عملی برایشان خواهد بود 
الان شما دردهکده طبیعت باراجین چند گونه حیوان دارید واین حیوانات   

را ازکجا تهیه کردید؟ 
ما دراینجا بیش از ۲00 گونه حیوان داریم و تعداد آنها نیزبیش از ۲000 عدد 
یا راس است  شاید ازیک گونه حیوان فقط یک عدد داشته باشیم و شاید هم 
از یک گونه دیگر 50 عدد داشته باشیم، ما به دنبال آن نیستیم که حیوان را 
از طبیعت جدا بکنیم و به اینجا بیاوریم و یا مجموعه ای نیستیم که بخواهیم 
ازش��کارچیان حیوان خریداری کنیم ما حیوان جدا ش��ده از طبیعت را تحت 
نظارت محیط زیس��ت واداره کل دامپزشکی چه ازنظرسلامتی وچه از نظرنوع 

گونه نگهداری می کنیم .
اگرگونه ای با مشکل برخورد کند ما حاضریم آن را بپذیریم ولی حاضر نیستیم 
حیوانی را از طبیعت و حیات وحش جدا کنیم و به زور به اینجا بیاوریم به این 

دلیل ممکن است ما از یک گونه یک یا دو رنگ داشته باشیم.

آیا شما هیچ گونه ای را از کشورهای دیگر خریداری نمی کنید؟   

بعضی ازحیوانات هس��تند که درایران وجود ندارند به عنوان مثال شیردرایران 
وج��ود ندارد بعضی از باغ وحش های ایران بعضی از گونه های خاص را دارند 
و تکثی��ر می کنند به عنوان مثال : ما آمدیم چند تا از مارال هایی که از زاد و 
ولد همین جا بودند به  باغ وحش  ش��هرداری تهران دادیم و به جایش ازآنها 
قوچ ومیش گرفتیم ودراصل معاوضه کردیم، نرفتیم ازطبیعت قوچ ومیش صید 

کنیم و بیاوریم .
ما راضی نیستیم ازکشوردیگری ویا ازمحیط طبیعی حیوان را جدا و یا خریداری 
کنیم، پلنگی که دراینجا موجودهس��ت سازمان حفاظت محیط زیست به ما 
تحویل داده است . شخصی یک بچه  گراز را درمنزل شخصی اش بزرگ کرده 
بود به ما تحویل داد. یکی از همکاران مربی اش اس��ت وبا آن کارمی کند، به 
دنبالش راه می افتد و کاری با انسان ندارد و می گویند آن را ازجنگل گرفته اند 
و آن را بر روی مبل بزرگ کرده  واین حیوان دیگرنمی تواند به طبیعت  برگردد 

در اینجا زندگی می کند .
دراینج��ا خرس زادآوری کرد و دوتا توله خود را بزرگ کرد که نش��ان داد این 

جا محدوده خوبی است برای  زادو ولد  ، شیرها زادآوری کردند، کارما دراینجا 
حفاظت ازگونه های درحال انقراض است.

 
امروزدرای��ران گوزن زرد ایرانی جایگاه اش را از دس��ت داده اس��ت یک زمانی 
اگرکسی ازخوزستان به سمت شمال میرفت ویا از دامنه زاگرس به سمت اروپا 
میرفت گوزن ایرانی را می توانست مشاهده کند و گوزن ایرانی در آنجا زندگی 

می کرد اما الان شما چه می توانید پیدا کنید .
50 س��ال پیش دردشت قزوین اگرکسی به سمت بویین زهرا حرکت می کرد 
درهریک کیلومتر یا دو کیلومترآهو میدید الان درمنطقه باشگل با سختی های 

فراوان تعداد اندکی آهو را نگهداری می کنند .
ما گوزن زرد را به این جا آورده ایم و دردو سال متوالی با چراغ خاموش ازاینها 

گوساله گرفتیم و بزرگ کردیم .

مهندس چرا چراغ خاموش ؟   
برای اینکه اگربفهمند 4 عدد زیاد شده است هزارمتقاضی پیدا می شود که آن  
را به فلان جا تحویل بدهید! ما با هدف ازدیاد نسل خواستیم ازآن بچه بگیریم 
و بچه اش را به طبیعت بفرستیم تا درطبیعت زیاد شود پس ما به دنبال این 

هدف ها نیزهستیم .
ما دراین جا  پلنگ را نیزنگهداری می کنیم پلنگ ایرانی که درگلستان بصورت 
دست آموز ازاو نگهداری می کردند ویک پلنگ کوچک دیگر که قاچاقچیان می 
خواستند آن را به خلیج  فارس ببرند و بفروشند توسط مامورین محیط زیست  
گرفته شد و به ما تحویل تا از آن نگهداری کنیم وآن را بزرگ کردیم . ما اینجا 
با تلقیح مصنوعی و یا با هر روش دیگری که بتوانیم  نسل آن را زیاد وازانقراض 

آن جلوگیری  خواهیم نمود.
 
 درباره مجموعه  هفت دره » س�افاری پ�ارک«  بفرمایید، آیا این مجموعه   

درطرح توسعه دیده شده بود ؟ 
درطرح توس��عه دهکده طبیعت هدف بزرگتری را دنب��ال کردیم ۲5 الی ۲6 
هکتاراز اراضی این مجموعه که شامل هفت دره پشت سرهم بود را به قطعات 
چند هکتاری تقسیم کردیم  که فضایی بزرگ تر و مناسب تر در اختیارحیوانات 
بگذاری��م  تا حیوانات بتوانند به صورت طبیعی زندگی کنند و مردم راحت تر 
بتوانند آنها را ببینند. وضعیت توپوگرافی هفت دره را دس��ت نزده ایم گفتیم 
بهترین آفرینش کار خداوند اس��ت دستکاری در خلقت خداوند نمی کنیم به 
همین دلیل ممکن است بعضی افراد نتوانند استفاده کافی و وافی را ببرند. لذا 
پیاده راه وسواره رو تعبیه کردیم .  ما می خواهیم کاری بکنیم که حیوانات در 
آرامش کامل باشند و مردم هم از تفرج لذت ببرند ، طرح هفت دره اینقدر طرح 
بزرگ ، جامع و کاملی است که دولت خودش وارد شده ، ازسطح قزوین بالاتر 

رفته ودرسطح ملی مطرح است .
درهفت دره یک مسیری برای عبورو تفریح به صورت پیاده خواهیم داشت که 
اکنون افتتاح شده است وبخش هایی هم امسال افتتاح خواهد شد . محدوده 
مناسبی را تعیین کرده ایم با عرض و شیب بندی مناسب تا همه مردم بتوانند 

پیاده  روی کنند .
مس��یری پیش بینی شده  تا بازدید کنندگان بتوانند با خودروهایی که تعبیه 
ش��ده سوارشوند و با راهنمایی و توضیحات سر گروه بتوانند اطلاعات کودکان  
خود را بالا ببرند وآنها را بیشتربا حیوانات آشنا کنند  وجایگاه مخصوصی برای 
حیوانات اهلی نیزدرست کرده ایم تا کودکان بتوانند با حیوانات اهلی نیزآشنا 

شوند. 
درحال حاضر سه دره از هفت دره افتتاح شده است که فعلا از داخل مجموعه 
دهکده طبیعت می توان وارد آن شد ومابقی دره ها را نیزامیدواریم تا پایان سال 
جاری افتتاح کنیم  دره هایی که مربوط به حیوانات گوشتخوارمی باشد علاوه 
بر دولایه فنس یک لایه فنس برقی هم تعبیه ش��ده است که مبادا حیوانی از 

آنجا خارج شود .
فنس برقی که قراراس��ت دراینجا نصب ش��ود را یک شرکت  بین المللی که 
درآفریق��ا نمونه اش را نصب کرده دراینج��ا نیزانجام می دهد و ما خیالمان از 

لحاظ ایمنی راحت است . 
فنس های برقی ، برق را درخودش��ان ذخیره دارند وبه محض برخورد انس��ان 
یا حیوان یک صدم ثانیه برق وارد بدن می شود وحیوان به لحاظ ترس از برق 
گرفتگی وشوک خفیف آن را رها می کند و هیچ گونه آسیب و خطری به وجود 
نمی آورد خود انسان هم می تواند به آن دست بزند و یک لحظه می ترسد و 
دست خود را به عقب می کشد واگرهم کسی دست خود را نیز به آن بچسباند 
همان یک لحظه است و خطری ندارد دوباره چند ثانیه صبر می کند و یک بار 
دیگر برق وارد جریان می شود به این صورت نمی باشد که برق ۲۲0 ولت به 
آن وصل باشد و باعث کشته شدن حیوانات بشود  قدرت الکترونیکی این فنس 

ها درحد صدم ثانیه است که باعث ترس و فرارحیوان ازآنجا می شود. 

نقدی که به این مجموعه وارد است این است که مخزن های آبی بدون پیش   
بینی آب ساخته است ؟ بفرمایید آب این مجموعه  از کجا تامین خواهد شد و 

آیا این طرح پیوست زیست محیطی دارد یا نه ؟ 
یک حق آبی زمین های اینجا ازمنابع طبیعی داش��ته اس��ت که آن حق آب را 
دنبال کردیم ومجوزها ی لازمش را اخذ کرده ایم و کارهایش انجام شده وعلاوه 
برآن دراینجا چند مخزن ذخیره آب نیزدرست کرده ایم ، دراینجا مصرف زیاد 
آب نداریم  وتنها آب خوردن حیوانات و آبیاری درختان است که دراینجا وجود 

دارد.
 ما درمخزن های آب، حیوانات آبزی را پرورش و نگهداری می کنیم که مردم با  

زیست و زندگی آنها آشنا شوند وآنها  را نیز دراین مجموعه ببینند.
دربحث کمبود آب نیز دوستانی که مسئولیت دارند باید پاسخگو باشند ولی من 
تا حدودی مسئله را بیان می کنم، آبی که ازاین منطقه وارد می شود ازحدود 

مهندس بابک محمدی درگفتگوی اختصاصی با نسیم قزوین :

دهکده طبیعت قزوین درسطح کشور بی نظیراست 

مهن�دس بابک محمدی، مدیرعامل ش�رکت دهکده طبیعت ملی 
باراجین  را از س�ال ۶9 می شناسم، او بی نهایت عاطفی ومهربان 
است واصلا اهل پرستیژ و پز خود برتر بینی نیست، اوهنوزعکس 
پدرشهیدش یداله محمدی را روی دیواراتاق کارش دارد که جمله 
ای بر روی آن نقش بسته است » فرزندان و برادرانم؛ ادامه دهنده 
راه شهدا باشید و در راه خدا گام بردارید.« مهندس محمدی آنقدر 
با احس�اس از زندگی  حیوانات س�خن می گوید و از دخالت بشر 
در قلمرو حیوان�ات گلایه دارد که نپ�رس. اوازهیچ حیوانی بدش 
نمی آید، اما از انقراض ش�یرایرانی وبرخی گونه های روبه انقراض 
درکش�ورایران نگران اس�ت، برخلاف ش�ماره های گذشته نسیم 
که به س�راغ سیاس�یون وفعالان  حزبی می رفتیم این باربا کمک 
و همراه�ی و هماهنگ�ی جناب آقای حس�ین پورازفعالین محیط 
زیس�ت اس�ت به س�راغ  مهندس محمدی رفتیم ک�ه حرف های 
متفاوت داش�ت اوبا راز زندگی تک تک حیوانان دهکده آشناست 

با اوبه گفتگو نشستیم حرف های خوبی داشت .  

دردهکده طبیعت بالغ بر 200 گونه حیوان که  تعداد آنها بیش از 2000 عدد می باشد  
سافاری پارک فقط درقزوین ساخته می شود واز حمایت دولت برخوردارمی باشد  
تعداد بازدید کنندگان  دهکده سال به سال درحال افزایش است  
حد اقل یک س�وم بازدید کنندگان  دهکده را گردشگران خارجی وسایراستان ها   

تشکیل می دهند
 ب�ا توجه به اه�داف دهکده تاکنون نه حیوانی خریده ای�م و نه فروخته ایم ، فقط   

درصورت نیازتحت نظر محیط زیست معاوضه کرده ایم 
ازمردم قزوین تقاضا داریم هرکجا می روند دهکده  طبیعت را معرفی کنند  
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500 الی 600 سال قبل براساس میانگین آبی که  وجودداشت تقسیم بندی 
شده است وازاین سهمیه آب  درحال حاضرحتی یک سومش هم مصرف نشده 

است .
درتابستان و درمواقعی که با کم آبی و خشکسالی روبروشویم با آبی که درفصل 
ه��ای بهاردرمخازن ذخیره می ش��ود درختان را آبیاری می کنیم،  بوس��تان 
باراجین می خواهد ازحق آبه خودش برداشت کند و چیزی اضافی نمی خواهد ، 
ما مقداری هم ازکانال آبرسانی قزوین سهم آب داریم که می توانیم در زمانی که 
وقت کشت کشاورزان نیست آب را تهیه و پمپاژبکنیم ودوستان ما درسازمان 

باغستان ها کاملا توضیح دادند که این موضوع هیچ مشکلی ندارد.

آیا سافاری پارک فقط در قزوین ساخته می شود یا در استان های دیگرایران   
نیز وجود دارد؟ 

خیر، این سافاری پارک فقط در قزوین وجود دارد و یکی از دلایل حمایت دولت 
نیزهمین موضوع می باشد و ما هم به دلیل این که به صورت پیوسته وارد این 

عمل شدیم توانستیم موفق عمل کنیم و لحظه ای و آنی نبوده است.

درشورای شهربحثی وجود دارد که می گویند سافاری پارک مجوز زیست   
محیطی ندارد آیا صحت دارد.؟ 

اتفاقاً ما جوازمحیط زیست داریم ، آنها یک پیوست محیط زیست می خواهند 
که بدانند این محدوده که در حال درست شدن است برای محیط زیست آسیب 
زا نیس��ت ، پیوست زیست محیط زیستی ازطریق پیمانکاری که در حال کار 
کردن است تهیه  می شود. چون این محیط یک جایگاه بسته است عملاً نمی 
تواند آسیب به محیط زیست منطقه وارد کند ، اگر بخواهیم پلنگ را درمنطقه 
آزاد نماییم، احتمال برهم خوردن چرخه محیط زیست وجود دارد اما اگر پلنگ 
درمحیطی محصورنگهداری  شود مشکلی بوجود نمی آید. لذا با توجه به نظارت 
مس��تقیم اداره کل دامپزشکی و اداره کل محیط زیست استان مشکل زیست 

محیطی دراین مجموعه وجود ندارد . 

آیا امکانات این دهکده جواب گویی  نجات حیوانات از بیماریها هست؟   
ما درمجموعه این دهکده دو تا دامپزش��ک ثابت داریم که با گروه های بزرگ 
دامپزشکی کشوردرحال کاراست ونمونه های آزمایشگاهی ما به دانشگاه تهران 
می رود و آن ها آزمایش می کنند، بیماری های خاصی که ممکن اس��ت به 
مشکل بخوریم سریعاً  نمونه رابه آنجا ارسال می کنیم ودرآنجا بررویش کارمی 
شود، چون وارد سطح ملی شده ایم با ما همکاری خوبی دارند وازما هزینه ای 

دریافت نمی کنند .

دهکده طبیعت علاوه بر تکثیر و نگهداری حیوانات اهلی و وحشی درباره   
پرورش گل و گیاه نیز دخالت دارد؟

ما درکش��وری زندگی می کنیم که اقلیم خاص خودش را دارد، آیا درکشورما 
ک��ودکان ما گیاهان مربوط به آفریقای جنوبی  یا آمریکای جنوبی را دیده اند 
؟ خیر؛ ما دراینجا درحال برنامه ریزی هس��تیم که گلخانه ای تاسیس بکنیم 
که گونه های مختلف و بی نظیرگیاهی دیگر کشورها را به اینجا بیاوریم مثلا 
درآفریقا یک فصل باران موسمی دارد و دیگر تا ماه ها آب نیست ما انواع گیاهان 
را درافریقا داریم که آب را همانند بشکه درون خود ذخیره می کنند  ویک سال 
از آبی که در داخل خود ذخیره کرده استفاده و رشد می کند ، این گیاه را که 
فرزندان ما ندیده اند. یک گیاهی داریم به نام لیتوپس، این گیاه بر روی زمین به 
گونه ای رشد می کند که انسان آنها را  با قلوه سنگ ها اشتباه می گیرد واتفاقا 
تن��وع رنگ بالایی هم دارد حدودا 10 تا 15 رنگ دارد ودرجایی که میروید به 
رنگ همان محدوده است، ما تصمیم داریم آن را دراینجا به نمایش بگذاریم ، ما 
می خواهیم وقتی کسی به اینجا می آید مجموعه کاملی ازحیوانات و گیاهان را 

به صورت آموزشی ببیند و لذت ببرد .

آیا ازحمایت دولت هم برخورداربوده اید؟ آیا درخواستی از مسئولین برای   
حمایت از این مجموعه دارید؟ 

دولت ازاین طرح  ما حمایت خوبی کرده اس��ت،  در6 ماه گذش��ته ۲ بارآقای 
نوبخت ازاین  مجموعه بازدید کردند و هرباربا توجه به پیشرفت اینجا دستورات 
لازم را داده اند و ما از طریق س��ازمان برنامه و بودجه تامین مالی می ش��ویم ، 
شهرداری تمام هم و غم  خود را گذاشته است ودوستانی که قبل از من در این 
مجموعه خدمت کردند واقعا باید قدردادن زحمات  آنها باشیم ویا افرادی که 

بعد ازما پیگیراین کارها خواهند شد.

با توجه به اینکه اکنون قیمت گوشت و دان طیوربه صورت وحشتناک بالا   
رفته است آیا شما برای تهیه غذای وحوش این مجموعه دچارمشکل نشده اید 

وغذای گوشتی این حیوانات را از کجا تهیه می کنید؟ 
کشتارگاههای مرغ قزوین ، مقدار زیادی ازکله مرغ هایی که به دردشان نمی 
خورد وقراراست به عنوان پودرگوشت و پودراستخوان استفاده کنند را به صورت 
رایگان دراختیارما قرارمی دهند وبعضی ازمرغ های که کش��تارمی شوند دارای 
لکه های خونی و کبودی می باشند ودامپزشکی اجازه مصرف انسانی را نمی 
دهد وقیمتش یک چهارم مرغ معمولی است  آنها را می خریم و این نوع گوشت 
مرغ برای حیوانات مشکلی ایجاد نمی کند. ضمنا گوشتی که ما برای مصرف 
حیوانات  استفاده می کنیم آن گوشت درجه یک نیست گوشت های استخوان 
دار و ارزان قیمتی است که خیلی وقت ها، کبابی ها از ناحیه دنده و از بین آنها 
گوش��ت ها را در می آورند ، بیش��ترمصرف ما گوشت مرغ ارزان قیمت است ، 
برخی گوشت هایی که دامپزشکی تشخیص می دهد  تاریخ مصرفش گذشته 
اس��ت آنها نیز برای مصرف حیوانات مشکل ندارد، دربرخی مناطق روستایی  
گرازها  یک آفت هستند و محیط زیست به شکاربانان اجازه می دهد  تعدادی 
از آنها را ش��کار کنند تا تعدادشان متناسب ش��ود وگوشت گرازچون مصرف 
انس��انی ندارد، ما آن را از محیط زیست می گیریم و سه هفته در دمای منفی 
۲5 درجه سانتیگراد نگهداری می کنیم تا انگل زدایی شود و بعدا مورد استفاده 

حیوانات قرارمی گیرد.

ش�ما فرمودید از کله مرغ ها استفاده می کنید وهمانگونه که اطلاع دارید   
درپ�رورش مرغ ها ازهورمون ها اس�تفاده می کنند، آیا این غذاها مناس�ب 

وحوش شما هست؟ آیا سیستم ایمنی آنها را به هم نمی ریزد؟
حیواناتی که اینها را مصرف می کنند غالباً سگ ها هستند وما سعی می کنیم 

حیوانات وحش��ی دهکده با گوش��تی تغذیه کنند که ازچرخه مصرف انسانی 
خارج شده باشد والبته گوشت های برخی حیوانات حرام گوشت شکارشده هم 

نیزمورد استفاده قرارمی گیرد.

هزینه نگهداری 2000 حیوان برای شما چقدرمی باشد ؟ آیا برای هزینه آن   
مشکلی ندارید؟ 

 هزینه دهکده  به اندازه هزینه یک پارکی اس��ت که درش��هروجود دارد، برای 
نگه��داری یک پارک چقدرهزینه دارد ما به جای هزینه برای  نگهداری چمن 

اینجا برای حیوانات هزینه می کنیم.

آیا اینجا ماهی یک میلیارد یا 2 میلیارد تومان هزینه دارد؟  
خیر،این قدرنیست بلکه خیلی کمتراست.

برای مبارزه با بیماریهای مشترک بین انسان وحیوان و جلوگیری ازسرایت   
آن به جامعه  چه کارمی کنید وآیا خطراتی متوجه پرسنل و پزشکان شما نمی 

شود وآیا تحت پوشش بیمه ای قراردارید یا نه؟
با همکاری که ما با مرکزبهداشت شهید بلندیان داریم، پرسنل ما درهمه فصول 
واکسن های لازم آن فصل ازجمله آنفولانزا و هپاتیت b و غیره را دریافت می 
کنند، زیرا این عزیزان از یک س��و با این حیوانات وازس��وی دیگربا مراجعین 
درارتباط هستند وممکن اس��ت ناقل بین این دوباشند واز طرفی حیوانات ما 
ب��ه صورت دائم تحت نمونه گیری قراردارند وازخون ومدفوع آنها نمونه گیری 
می ش��ود وهرهفته دامپزشکی قزوین نمونه های ما را بررسی می کنند و اگر 
نیاز باش��د برای تهران ارس��ال می کنند . ازاین نظرخیالمان راحت اس��ت که 
بیماری میان انسان و حیوان وجود ندارد وعزیزان از دامپزشکی به اینجا مراجعه 

می کنند همکاران ما نیز مداوم به دامپزشکی می روند .
مسئله دیگر این است که خود حیوان ممکن است بیماری نهفته درخود داشته 
باش��ند . ما در اینجا قرنطینه داریم ، قرنطینه ما بزرگترین و بهترین قرنطینه 
ایران است، اگرحیوانی را کسی هدیه کند ویا اگرسازمان محیط زیست  حیوانی 
را جهت نگهداری به ما بدهد ویا ازجای دیگری بیاوریم و وارد مجموعه ما شوند 
آن را درقرنطینه قرارمیدهیم اگربیماری نهفته دارد مش��خص شود تا وحوش 

دیگرمبتلا نشوند.
 همه کارمندان ما علاوه بر پوشش بیمه ای که دارند تحت پوشش بیمه تکمیلی 
نیزهس��تند ویک بیمه بی نام برای مردمی ک��ه از این جا بازدید می کنند هم 
داریم که اگر خدای ناکرده اتفاقی احیاناً برای یک فردی افتاد تحت پوش��ش 

بیمه باشد .

آیا ازسوی حیوانات خطری متوجه افرادی که دراین مجموعه کارمی کنند   
شده است ؟

حیوان وحشی بدون خطر نمی شود، حیوان  که دسترسی به ما ندارد بلکه ما 
هستیم که به آن حیوان نزدیک می شویم ،خدا را شکر اتفاق خطرناکی نیفتاده  
اما  اتفاق افتاده مثلا یک باریک میمون روسری یک دختربچه را کشیده و به 

داخل قفس برده بود. 

تعداد بازدید کنندگان این دهکده درس�ال به چه میزان است و چه میزان   
درآمد برای قزوین دارد؟ 

شهرداری دراینجا به دنبال درآمدزایی نبوده بلکه به دنبال خدمت رسانی است 
. برخی باغ وحش های هستند که درحد و اندازه دهکده طبیعت هم نیستند 
ولی قیمت بلیط  ورودی آنها بین ۲5 تا 35 هزار تومان  است. اگر ما میخواستیم  
مانند آنها ورودی بگیریم ، باید بین 35 تا 50 هزارتومان می گرفتیم .دراینجا 
رویکرد شهرداری رویکرد درآمدی نیست بلکه رویکرد خدمات رسانی دارد و در 
ازای خدمات رسانی که انجام می دهد یک نیم بهاء حداقلی هم می گیرد و3 

سال است که بهای خدمات ما 5 هزارتومان بود. تعداد بازدید کنندگان ما سال 
به س��ال درحال افزایش هستند به نحوی که درسال 96بازدیدگنندگان ما در 
روزهای تعطیل بین 600 الی ۷00 نفر بوده اند اما درس��ال 9۷ تا 1000 نفر 
رسید ه ، اما در روزهای تعطیل سال 98 بازدید کنندگان دهکده بین1900 تا 
۲000 نفررسید، یعنی اینکه مردم این مجموعه را بهترشناخته اند، ضمن اینکه 
ما ازکودکان کار، اردوهای دانش آموزی روستایی ، افراد مرتبط با بهزیستی و 
کمیته امداد هزینه دریافت نمی کنیم حتی اگرهزارنفر هم معرفی کنند ما پول 
نمی گیریم و یک گروههایی هم هستند که ما نیم بها می پذیریم. آقای شهردار 
و مدیران شهرداری به بنده توصیه کرده اند که همه چیز را به نفع مردم انجام 
بدهم ، اگرازمدرسه دولتی به اینجا بیایند بازدید به صورت نیم بها صورت می 

گیرد و اولیای مدرسه و دانش آموزان کم بضاعت رایگان بازدید می کنند.
دراردیبهشت ماه بازدید  دانش آموزان مدارس حدوداً بیست هزارنفرشد حدودا 

۲00 هزار نفر درسال بازدید کننده داریم.

 یکی ازجاذبه های مهم قزوین همین دهکده باراجین است وهرمسئولی که   
وارد استان    می شود ازاین مکان بازدید می کند این موضوع چقدردرجذب 

گردشگران تاثیرداشته است ؟ 
درتمام روزهای تعطیل سال ما برنامه های خاصی داریم به عنوان مثال : برگزاری 
تئاترو جشنواره موسیقی داریم ، درایام عید که گردشگرزیاد داریم سعی کردیم 
شهرقزوین را هم بشناسانیم  ویک بازارچه شب عید راه اندازی کردیم ازاتحادیه 
شیرینی سنتی های قزوین و اتحادیه غذا پزی ها رستوران ها خواستیم که افراد 
را معرفی کنند، ازسازمان ها نیزخواهش کردیم که سعدالسلطنه و سایرجاذبه 

های گردشگری را معرفی کنند.

چه میزان گردشگرازسایراستانها ازاین مجموعه بازدید کرده اند؟  
آمارمش��خصی نداریم، زیرا ازافراد نمی توانیم بپرسیم شما ازکجا آمده اید!  اما 
حدوداً یک س��وم بازدید کنندگان ما را گردشگران سایراستان ها تشکیل می 

دهند. 
با توجه به اهمیت این مجموعه برای مسئولین استان هرمقام دولتی  وغیردولتی  
و حتی مهمانان خارجی به محض ورود به اس��تان قزوین با شهردارومجموعه 
م��ا هماهنگی می کنند و ازدهکده بازدید  می کنند، درهفته گذش��ته خانم 
دکترظری��ف به اتفاق 40 نفر خانم که همس��ر س��فرای ایران درکش��ورهای 
دیگربودند ازاین مجموعه بازدیدکردند، بازدید سفیر بلژیک راجداگانه  داشتیم 
، امس��ال دکترنوبخت دوبار که یکباربصورت جداگانه به اتفاق معاون وزیر راه 
و شهرس��ازی ومعاونین س��ازمان محیط زیس��ت آمده بودند و یکبار بصورت 
خانوادگی ازاین جا بازدید داشتند. خیلی افراد هم ازتهران می آیند بازدید می 

کنند و دوباره برمی گردند .
ازافغانس��تان یک گروه 30 نفره بازدید کننده دیپلمات داش��تیم که ازدهکده 
بازدید کردند ودرکناراین بازدیدها ازسرای سعدالسلطنه و بازارقزوین و شیرینی 
های سنتی قزوین هم استفاده کردند. ما درمعرفی همه جاذبه های گردشگری 

مخصوصا  آثارتاریخی الموت به جهان غفلت کرده ایم .

زندگی با حیوانات چه طعمی دارد ؟   
عسل 

مارال هایی که درکشتارگاه آبیک بودند آوردید اینجا ، الان کجا هستند؟   
آیا زنده هستند ؟

افزایش پیدا کرده اند وتکثیر شدند، ازاینجا به چندین استان کشورتکثیروفرستاده 
شدند، ما درقبال مارال ها قوچ ومیش گرفتیم ، مارال های مادرچند مدتی که 

نگهداری کردیم زادآوری خوبی داشته اند.

منفور ترین حیوان ؟   

من ازمارمیترسم وترسم هم شخصی است
کفت�ار: من دوس��تش دارم قویترین ف��ک  را درجهان دارا اس��ت،  جزء معدودی   

ازحیوانات درجهان هستند که ماده ها رهبرهستند.
پربازدید کننده ترین حیوان دراینجا : شیر و ببر   
حیوان فروشی هم داشته اید؟   

تا به حال نه حیوانی خریده ایم و نه فروختیم ، ما فقط معاوضه می کنیم آن هم 
تحت نظرسازمان محیط زیست وبهای حیوانات راهم آنها مشخص می کنند که 

ارزش ریالی حیوان ها به چه صورت است.

مهمترین مشکل شما در بحث نگهداری چه می باشد؟   
خدا را شکرمش��کل خاصی نداریم وهمه با تمام توان درحال کمک کردن به 

ما هستند..
 
نحوه همکاری آقای مهندس نوری  با شما چگونه است وبیوگرافی ازایشان   

اگر دارید بفرمایید ؟
آقای نوری یک قرارداد مشارکت ۲0 ساله با شهرداری دارند. اما این قرارداد هیچ 
ارتباطی به علاقه ایشان به حیوانات ندارد ویک فردی است که عاشق حیوانات 
است آنها را دوست دارد وبا حیوانات بازی می کند، حرف می زند ،همه چیزش 
با حیوانات خلاصه ش��ده است وبخاطرحیوانات زندگی اش را رها کرده است، 
خانواده وبچه هایش را رها کرده است پای این حیوانات مانده وعاشق حیوانات 

است،دوست خوبی برای ما است. 

بهترین خاطره ای که با این حیوانات دارید ؟   
گل یا پوچ بازی کردن میمون ها

فعالان محیط زیست اگربخواهند با شما همکاری کنند آیا می پذیرید ؟ آیا   
با آنهاهمکاری  خواهید داشت؟

 بله، ما با یک گروهی ازدانش��جویان دندانپزش��کی که به اینجا مراجعه کردند 
ودرخواست به صورت مردمی برای رفع مشکل  دندان حیوانات را  داشتند. گروه 
های مردمی بسیاری هستند که برای رشد ورونق دهکده طبیعت وبهترشدن 

آن تلاش می کنند.

آیا میخواهید زرافه را به این مجموعه اضافه کنید؟ آیا برنامه ای برای آوردن   
فیل به این دهکده درآینده دارید یا نه ؟ 

به ش��خصه دوس��ت ندارم حیوانی را از محدوده طبیعی زندگی اش دورکنم و 
بیاورم اینجا ولی اگرجایی باشد که حیوانی دریک محدوده ای زندگی می کند 
وبتوانیم  با تعامل برخی ازحیوانات که ما دراینجا تعداد زیادی داریم را به آنها 
بدهیم  واز آنها نیز حیوانی را در قبالش دریافت کنیم خوشحال می شویم  که 
این کاررا انجام  دهیم ، فیل آسیایی می تواند دراینجا جایگاه داشته باشد، به 

نظرمن زرافه می تواند دراینجا جایگاه داشته باشد. 

بعد ازاتمام س�افاری پارک آیا به فکرتوسعه وگسترش مجدد آن خواهید   
بود؟

اگرهفت دره تمام ش��ود وخوب عمل کرده باش��یم ، حتماً فازبعدی را نیزاجرا 
خواهیم کرد. 

وسعت دهکده به چه میزان است؟  
 هفت دره ۲5 هکتاراس��ت و دهکده نیز ۷هکتاراس��ت که درحال حاضرمورد 

استفاده قرارگرفته است. 

برای تبلیغ گردشگری و شناساندن بهتردهکده چه اهدافی دارید ؟  
ش��هرداری قزوین قراردادی با ش��هرداری تهران منعقد کرده است تا بتوانیم 
درتهران تبلیغات داشته باش��یم وقراراست که بین شهرداری تهران  و قزوین 
تورهای گردش��گری ایجادکنیم ، ما بیلبورد های بزرگی درتهران برای معرفی 
قزوین نصب کرده ایم ، با سازمان راهداری کشورصحبت کردیم تا دوتابلو برای 
معرفی دهکده طبیعت قزوین دراتوبان  نصب شود، در سطح شهرنیزبرنامه های 

را برای جذب بیشتر مردم داریم .

درمورد پارکینگ توضیح بفرمایید آیا گنجایش خودرهای بازدیدکنندگان   
را دارد ؟ 

درحال حاضر پارکینگ موجود می باشد وقصد گسترش آن را نیزداریم به ۲ الی 
3 برابر این ظرفیت افزایش خواهد یافت.

انتظارشما ازمردم قزوین چیست؟   
تقاضا داریم که به هرکجا می روند این دهکده  را معرفی کنند، دهکده طبیعت 
آنقدرجذاب است که اگرواقعیت ها گفته شود قطعا بازدیدها نیزافزایش خواهد 

یافت .

آیا کارهای جانبی وفرهنگی دراین مجموعه صورت می گیرد؟   
درتمام اعیاد دراین جا با گل و شربت از بازدید کنندگان  پذیرایی می کنیم و به 
بچه ها باد کنک و گل با گلدان کوچک می دهیم . این کارها در خاطربچه ها 

ماندگارمی شود زیرا گل  دادن درفرهنگ ما بسیار با ارزش است.

نحوه همکاری سایرارگانهای شهرداری با شما به چگونه است؟   
ما به صورت مجزا ومستقل کارمی کنیم ولی با آنها تعامل بسیارخوبی داریم.

انتظارشما ازمسئولین چیست؟   
اینجا محدوده خدمات رس��انی به تمام مردم اس��ت ازمس��ئولین انتظارداریم 
درمعرف��ی این مجموعه به مردم دیگراس��تانها همت کنند وبرای اس��تقبال 
بیش��ترمردم نیازمند حمایت  همه مسئولان هستیم زیرا این دهکده درسطح 

کشورمجموعه ای کم نظیراست .

حرف پایانی اگردارید بفرمایید؟  
 365 روزدرسال را پذیرای مردم خوب ایران هستیم ، بدون تعطیلی 

چکیده گفتگو... 
شهرداری قزوین در دهکده طبیعت به دنبال درآمدزایی نبوده بلکه به دنبال خدمت رسانی است . �
ما محدوده زندگی حیوانات را درکل ازبین برده ایم. �
ما در دهکده طبیعت خانه حیوانات و پناهگاه حیات وحش درست کردیم. �
اگرحیوانی درطبیعت نتواند زندگی بکند ما ازاو نگهداری می کنیم وبه افراد نشان می دهیم که با انواع گونه ها و شیوه زیست وزاد و ولد آنها آشنا شوند  �

ما حیواناتی که دراینجا نگهداری می کنیم حیواناتی هستند که ازطبیعت جدا افتاده اند.
ما دردهکده طبیعت بیش از 200 گونه حیوان داریم و تعداد آنها نیزبیش از 2000 عدد یا راس است شاید ازیک گونه حیوان فقط یک عدد داشته باشیم  �

و شاید هم ازیک گونه دیگر50 عدد داشته باشیم.
ما به دنبال آن نیستیم که حیوان را ازطبیعت جدا بکنیم یا ازشکارچیان خریداری کنیم ما حیوان جدا شده از طبیعت را تحت نظارت محیط زیست  �

نگهداری می کنیم .
ما گوزن زرد را به این جا آورده ایم و دردو سال متوالی با چراغ خاموش ازاینها گوساله گرفتیم و بزرگ کردیم . �
طرح هفت دره سافاری پارک  آن قدر طرح بزرگ ، جامع و کاملی است که دولت خودش وارد شده وازسطح قزوین بالاتر رفته و درسطح ملی مطرح  �

است.
دره هایی که مربوط به حیوانات گوشتخوارمی باشد علاوه بر دولایه فنس یک لایه فنس برقی هم  کشیده شده که مبادا حیوانات وحشی از آنجا خارج  �

شوند واین فنس ها را یک شرکت  فعال درآفریقا دراینجا نصب می کند که سابقه کارموردوثوق دارد.  

سافاری پارک فقط در قزوین  ساخته می شود و یکی از دلایل حمایت دولت نیزهمین موضوع می باشد. �
ما جوازمحیط زیست داریم ، برایهفت دره نیزپیوست محیط زیستی  از طریق پیمانکاری که درحال کار کردن است باید تهیه شود، چون این محیط یک  �

جایگاه بسته است عملاً نمی تواند آسیب به محیط زیست منطقه وارد کند.
ما در دهکده طبیعت درحال برنامه ریزی هستیم که گلخانه ای تاسیس بکنیم که گونه های مختلف و بی نظیرگیاهی دیگر کشورها را به اینجا بیاوریم. �
در۶ ماه گذشته 2 بارآقای نوبخت  و برخی مسئولان کشوری ازاین مجموعه بازدید کرده اند وشهردارقزوین نیزتمام هم و غم  خود را گذاشته تا این  �

مجوعه توسعه یابد.
یک بیمه بی نام برای مردمی که از این جا بازدید می کنند هم داریم که اگر خدای ناکرده اتفاقی احیاناً برای یک فردی افتاد تحت پوشش بیمه باشد . �
تعداد بازدید کنندگان ما سال به سال درحال افزایش هستند به نحوی که درسال 9۶بازدیدگنندگان ما در روزهای تعطیل بین ۶00 الی 700 نفر بوده اند  �

اما درسال 97 تا 1000 نفر رسید ه ، اما در روزهای تعطیل سال 98 بازدید کنندگان دهکده بین1900 تا 2000 نفررسید.
ما ازکودکان کار، اردوهای دانش آموزی روستایی ، افراد مرتبط با بهزیستی و کمیته امداد هزینه دریافت نمی کنیم حتی اگرهزارنفر هم معرفی کنند ما  �

پول نمی گیریم و یک گروههایی هم هستند که ما نیم بها می پذیریم.
حدوداً یک سوم بازدید کنندگان ما را گردشگران خارجی و گردشگران سایراستان ها تشکیل می دهند.  �
تا به حال نه حیوانی خریده ایم و نه فروختیم ، ما فقط معاوضه می کنیم آن هم تحت نظرسازمان محیط زیست وبهای حیوانات راهم آنها مشخص می  �

کنند که ارزش ریالی حیوان ها به چه صورت است
ازمردم قزوین تقاضا داریم که به هرکجا می روند این دهکده  را معرفی کنند، دهکده طبیعت آنقدرجذاب اس�ت که اگرواقعیت ها گفته ش�ود قطعا  �

بازدیدها نیزافزایش خواهد یافت
دهکده طبیعت قزوین درسطح کشورکم نظیراست. �
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علیرض��ا وارثی به مناس��بت هفته بهزیس��تی درجمع 
خبرن��گاران رس��انه های گروه��ی ک��ه در محل مرکز 
نگهداری معلولین ذهنی پسران امین برگزارشد گفت: 
اعتبارات توانبخش��ی بهزیستی استان جوابگوی نیازها 
نیست واگر کمک خیرین و مشارکت بخش خصوصی 
دلسوزنباش��د نمی توانیم به همه جامعه هدف خدمت 

رسانی کنیم.
مدیرکل بهزیس��تی اس��تان قزوین بیان ک��رد: دراین 
مرکزدرحال حاضر50 نفر معلول ذهنی پسر بالای 14 
سال نگهداری می ش��ود که ظرفیت آن تا 60 نفر قابل 

افزایش است.
وارثی تصریح ک��رد: با مجموعه همکاران دلس��وزاداره 
بهزیستی توانسته ایم دربسیاری از حوزه ها از50 درصد 
تا ۲00 درصد رش��د داشته باشیم وآنچه انجام شده با 
تلاش یک تیم متعهد و متخصص اس��ت و امروز شاهد 

تحول در بسیاری از حوزه ها هستیم.
وی گف��ت: درجم��ع آوری مش��ارکت های مردمی در 
ردیف 10 استان برتر، درمعاونت پیشگیری رتبه چهار 

و خدمات اورژانس اجتماعی رتبه ششم کشورهستیم.
مدیرکل بهزیستی استان قزوین یادآورشد: در سال های 
گذشته در حوزه توانبخشی 6 هزارمعلول شناسایی شد 
وامروزهویت ۲4 هزار معلول ثبت شده و شاهد افزایش 

400 درصدی خدمات هستیم .
وارثی بیان کرد: درس��ال 95 دراس��تان فقط یک مرکز 
اورژان��س راه ان��دازی ش��د و درح��ال حاض��ر 8 مرکز 
س��یاراورژانس اجتماعی راه اندازی شده و خدمات لازم 

به جامعه هدف داده می شود.
مدیرکل بهزیستی استان قزوین تصریح کرد: مستمری 
بگیران تحت پوشش بهزیستی استان در طول سالهای 
اخیراز 5 هزار نفربه ۲1 ه��زار نفرافزایش یافته که 18 

هزارنفر آنها معلول هستند.
وی بیان کرد: دراستان ۲4 هزارو 6 نفرمعلول شناسایی 
ش��د که 18 هزارو 165 نفر مستمری می گیرند وجمع 

کل مستمری بگیران دراستان ۲1 هزار نفراست.

وارثی اف��زود: طرح )س��ی بی آر( توانبخش��ی مبتنی 
برجامعه درتمامی روستاهای استان اجرایی شده وامسال 
آن را درمناطق شهری عملیاتی خواهیم کرد که دراین 
راس��تا اطلاعات ۷300 معلول روستایی درسامانه ثبت 

شده است.
روزانه یک هزار نفر دراستان قزوین خدمات توانبخشی 

دریافت می کنند
مدیرکل بهزیس��تی اس��تان قزوی��ن اف��زود: روزانه به 
طورمتوسط یک هزارنفردر ۲4 مرکز بهزیستی خدمات 
توانبخشی دریافت می کنند که با 33 درصد رشد مواجه 

شده ایم.
مدیرکل بهزیس��تی استان قزوین اظهارداشت: درحوزه 
مش��اوره ژنتیک با غربالگری اخت��لال ژنتیک به تعداد 
8 هزارنفرمش��اوره داده ش��د که ۲43 نفر زن معیوب 
شناسایی شد و 63 مورد کمک به سقط درمانی صورت 

گرفت تا از تولد فرزندان معلول جلوگیری شود.
وارثی اضافه کرد: با اجرای طرح غربالگری شنوایی 33 
نوزاد مبتلا به ناش��نوایی شناسایی ش��د و 499 مورد 

درسن 3 تا 5 سال مشکوک بودند.
وی گفت: دربینایی س��نجی 44 هزار و ۷1۷ نفر مورد 
س��نجش قرارگرفتند و 14۷9 نفر مبتلا به مشکلات و 
بیماری بودند که تعداد 3۷3 نفر بیمارآمبلیوپی شناخته 

شدند و 486 نفرتحت پوشش بهزیستی قرار گرفتند.
وارثی اظهارداشت: درحوزه مراکز مشاوره اقبال عمومی 

زیاد شده به طوری که در سال قبل 13 هزارو ۷۲5 نفر 
با ش��ماره 1480 بهزیستی تماس گرفتند وشاهد رشد 
۲۲ درص��دی تماس مردمی با خط مش��اوره دراعتیاد 

بودیم.
وی بیان کرد: پذیرش درمراکز امورآسیب دیدگان 54 
درصد اضافه ش��ده و دراین زمینه 41 هزار و 990 نفر 
خدمت گرفتند و امروز با فعال شدن اورژانش اجتماعی 
در 5 ش��هر استان با مراجعه 80 هزار و ۷3۷ نفر شاهد 
رش��د 140 درصدی خدمت بودیم و ب��زودی اورژانس 

اجتماعی در آوج هم راه اندازی می شود.
وارث��ی افزود: همس��ر آزاری ۲95 درصد، کودک آزاری 
۲41 درصد، س��المند آزاری 315 درص��د، والد آزاری 
445 درص��د و فرارازمنزل 91 درصد دراس��تان رش��د 

داشته است.
مدیرکل بهزیس��تی استان قزوین تصریح کرد: درحوزه 
اشتغال درسال گذشته 663 مورد شغل برای معلولان، 
زنان سرپرس��ت خانوار، با پرداخت ی��ک میلیارد و 46 
میلیون تومان ایجاد شد که شاهد رشد 140 درصدی 

دراین زمینه هستیم.
وارثی گفت: درتأمین مسکن معلولان ۲50 درصد رشد 
داش��تیم و درتأمین نیاز خانواده ه��ای دارای دو معلول 
س��هم اس��تان س��اخت و واگذاری تعداد 3930 واحد 
بود که تاکنون به 36۲ نف��ر ازمددجویان معلول واحد 
مس��کونی واگذارشده که رش��د 16۷ درصدی را شاهد 

بودیم.
40 پروژه با ۲0 میلیارد تومان در اس��تان قزوین افتتاح 

می شود
وی اظهار داش��ت: به مناس��بت هفته بهزیس��تی بهره 
برداری از 40 پروژه بهزیستی در مناطق مختلف استان 
آغاز خواهد شد که برای آنها بالغ بر ۲0 میلیارد تومان 

هزینه شده است.
وارثی تصریح کرد: درتاکس��تان 9 پروژه، در بویین زهرا 
ش��ش پروژه، درشهرستان آبیک 3 طرح، درقزوین 13 
طرح، درشهرس��تان البرز 4 پروژه در آوج 3 پروژه ودو 

پروژه هم درسایر نقاط اجرایی شده و افتتاح می شود. 

مراسم اختتامیه ششمین جشنواره طرحهای برگزیده 
دهیاریها در روز س��ه ش��نبه مورخ چهارم تیرماه نود و 
هشت در محل سازمان شهرداریها و دهیاریهای کشور 
برگزار ش��د و طرح احداث اقامتگاه بومگردی دهیاری 
پرچکوه از توابع بخش رودبار الموت غربی استان قزوین 

موفق به کسب رتبه چهارم گردید.
 خانم اکرم نجفی  مدیرکل روستایی استانداری قزوین 
در این رابطه گفت: در شش��مین جش��نواره طرحهای 
برگزیده دهیاریها در مرحله مقدماتی تعداد 1۲0 طرح 
از ۲3 استان کشور به دبیرخانه جشنواره ارسال شد که 
از بین آنها تعداد 46 طرح از 19 استان موفق به راهیابی 
به بخش نهایی گردیدند و نهایتا طرحها توسط داوران 
در سطح ملی بررسی و طرحهای برتر معرفی شدند که 
طرح اقامتگاه بومگردی دهیاری پرچکوه موفق به کسب 

رتبه چهارم گردید.
مدیرکل امورروس��تایی و ش��وراها اس��تانداری قزوین 
همچنین افزود: دهیاری روستای پرچکوه با هماهنگی 
اداره کل آم��وزش و پرورش و تحت نظ��ارت اداره کل 
میراث فرهنگی و گردشگری استان اقدام به تبدیل یک 
مدرسه بلا استفاده روستا به اقامتگاه بوم گردی نمود و 
در این راستا ضمن اس��تفاده از اعتبارات اداره کل امور 
روستایی و شوراهای استانداری، موفق به اخذ تسهیلات 
موضوع تفاهم نامه س��ازمان ش��هرداریها و دهیاریهای 

کشور با پست بانک گردید.
نجفی در پایان گفت: اقامتگاه بومگردی دهیاری پرچکوه 
با ظرفیت پذیرش ۲8 نفر در روستای هدف گردشگری 
پرچک��وه و در کنار چش��مه س��اران خ��ارود پذیرای 

گردشگران عزیزمی باشد.
نادر رش�وند دهی�ار پرچکول�وح تقدیر و  �

تندیس خود را از دست وزیرکشورگرفت 
دراین همایش که با حضوروزیرکش��ور، معاون توسعه 

روس��تایی ومناطق محروم ریاس��ت جمهوری، رئیس 
سازمان شهرداری ها ودهیاری های کشور، نمایندگان 
مجلس ش��ورای اسلامی و جمعی ازمسئولین کشوری 
و به منظور تجلیل از دهیاران برتردرس��ه حوزه المپیاد 
علمی دهیاری ها، طرح های درآمدزای برگزیده دهیاران 
و امداد رس��انی درسیل ابتدای س��ال جاری برگزارشد، 
ازدهیارروستای پرچکوه استان قزوین که موفق به کسب 
رتبه چهارم درجشنواره طرح های برگزیده دهیاری های 

کشورشده است، توسط مسئولین تقدیربه عمل آمد.
متن پی��ام تبری��ک مدیرکل روس��تایی و ش��وراهای 

استانداری قزوین به دهیارپرچکوه بدین شرح است 

جن�اب آقای نادر رش�وند - دهی�ار محترم 
روستای پرچکوه

با سلام و احترام، بدین وسیله کسب رتبه چهارم »طرح 
اح��داث اقامتگاه بومگ��ردی دهیاری پرچک��وه« را در 
ششمین جشنواره طرحهای برگزیده دهیاریهای کشور 
که نش��ان از اهتمام جنابعالی در اتخاذ راهکار مناسب 
جهت ایجاد منابع درآمدی پایدار و حرکت در مس��یر 
رونق اش��تغال روستایی می باشد، تبریک عرض نموده 
و از درگاه خداوند متعال مزید توفیقات جنابعالی را در 

جهت خدمت رسانی به روستائیان عزیز مسئلت دارم.

اکرم نجفی مدیرکل امور روستایی و شوراها

قوامی بخشدار رودبار الموت غربی موفقیت طرح دهیاری 
روس��تای پرچکوه را در شش��مین جشنواره طرح های 

برگزیده دهیاری های کشور تبریک گفت.

جن�اب آقای نادر رش�وند - دهی�ار محترم 
روستای پرچکوه

با سلام و احترام 
بر خود لازم می دانم موفقیت ش��ما را در راهیابی طرح 
اقامتگاه بوم گردی دهیاری روس��تای پرچکوه به جمع 

شش طرح برتر در ششمین جشنواره طرح های برگزیده 
دهیاری های کشور تبریک و تهنیت عرض کنم.

از درگاه ایزد منان ادامه توفیقات ش��ما را برای خدمتی 
سرش��ار از شور و نشاط و مملو از توکل الهی در جهت 

شکوفایی میهن عزیزمان مسئلت دارم.
سیدمهدی قوامی  - بخشدار رودبار الموت غربی

تقدیرو تشکردهیارروستای پرچکوه

»من لم یشکر المخلوق لم یشکر الخالق «
جا دارد مراتب تقدیروتشکرخود را ازمدیران کل اسبق 
استانداری جناب آقای حبیبی انبوهی عزیز و مدیرکل 
دفترروستایی استانداری سرکارخانم نجفی بزرگوارکه 
کلیه تجهیزات اقامتگاه را فراهم کردند، مجموعه دفتر 
روس��تایی اس��تان ) آقایان ل��واف ، مهندس حبیبی و 
جناب عبدالهی عزیز( وبخش��داران وقت و فعلی ) آقای 
رحمتی بزرگوار و  جناب آقای قوامی عزیز( و جناب آقای 
مهندس »بیگدلی عزیز »که زحمت زیادی کشیدند تا 
جائیکه حتی ضمانت تسهیلات را متقبل شدند و ناظر 
فنی »جناب مهندس س��لخوری عزی��ز« که از صفر تا 
صد این پروژه پای کاربودند و )کلیه پرسنل زحمتکش 
بخش��داری بخش الموت غربی( و مشاوره سرکار خانم 
منیره اس��ماعیلی از )پیشکس��وتان و فع��الان عرصه 
خبردرصدا وس��یمای مرکز قزوین(، سرکارخانم باقری 
»دهیار محترم زناس��وج »و همه عزیزانی که مشاوره و 

راهنمایی و ارائه طریق فرمودند ... 
حقیرفقط دعاگوی ش��ما بزرگواران واهالی پرچکوه هم 

ثناگوی شما خواهند بود... 
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در مراس��می با حض��ور اردکانی��ان وزیر نیرو، 
زاهدی اس��تاندار قزوی��ن، نماین��دگان مردم 
قزوین در مجلس ش��ورای اسلامی و تنی چند 
از مقامات کشوری و اس��تانی، بهره برداری از 
8 ط��رح آب و فاضلاب، تصفیه خانه، ش��بکه 
فاضلاب، اصلاح و بازسازی، طرح توسعه و آب 
رسانی روستاهای استان قزوین با 93 میلیارد 

و 500 میلیون تومان آغاز شد. 
وزیر نیرو در مراس��م بهره برداری از این طرح 
گفت: این تصفی��ه خانه محمود آباد جمعیتی 
بالغ بر 38 هزار نفر را پوش��ش می دهد و 1۷0 
کیلومتر شبکه جمع آوری و انتقال فاضلاب و 

آبرسانی به سه روستا از اقدامات مهم است.
رض��ا اردکانی��ان اف��زود: قزوی��ن از مناط��ق 
صنعتی، کش��اورزی و تولیدی در کشور است 
و ای��ن طرح ها می توان��د به آبادانی کش��ور و 

رضایتمندی مردم کمک کند.
وزیر نیرو با تاکید بر اینکه جمع آوری پس��اب 
و فاضلاب به بهداش��ت محیط زیس��ت کمک 
می کن��د و مطمئن ترین منبع آب اس��ت که 
در صنعت می تواند استفاده شود، تصریح کرد: 
ب��ه دلیل محدودی��ت منابع آب��ی باید از همه 
ظرفیت ها استفاده کنیم و حتی اگر لازم باشد 
باید از خارج آب وارد کنیم تا مش��کلی ایجاد 

نشود.
وی یادآور ش��د: در زمان رژیم گذشته با همه 
امکانات مجموع تصفی��ه خانه های فاضلاب 4 
مورد بود که در اس��تان قزوی��ن کمتر بود که 
اکن��ون ۲۲۲ تصفیه خانه فاضلاب در کش��ور 
افتتاح ش��ده که 5۲ تصفیه خانه در این دولت 
افتتاح شده و 3۲ تصفیه خانه تا پایان کار این 

دولت وارد مدار می شود.

وی ادام��ه داد: گذش��تگان مش��کل آب را ب��ا 
احداث و حفظ قنات ها حل کردند و امروز هم 
ما باید با به رسمیت شناختن ارزش واقعی آب 

سعی کنیم درست مصرف کنیم.
وزیر نیرو اذعان داشت: در حال حاضر متوسط 
جمعیت برخوردار روستایی از این امکانات در 
قزوین 10 درصد از میانگین کش��وری بالاتر و 
به رقم 86 درصد رس��یده اس��ت که با اجرای 
طرح های دیگر این رقم هر روز رو به افزایش 

است.
اردکانی��ان بیان ک��رد: قزوین در س��ال های 
گذشته به خوبی توانسته است در حوزه تامین 
نی��رو وارد ش��ود و اکنون بی��ش از 64 پروژه 
زیرساختی در این حوزه در حال اجرا دارد که 
به گفته مس��وولین این ش��هر، هر کدام از این 
طرح ها بیش از 60 درصد پیش��رفت فیزیکی 

داشته است.
وی گف��ت: برای اجرای این ط��رح ها نزدیک 
ب��ه 1 هزار میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته 

ش��ده است که امیدواریم با همراهی مسوولین 
اس��تانی و نمایندگان مردم قزوین در مجلس 
ش��ورای اس��لامی روند تخصی��ص اعتبارات و 

اجرای این طرح ها تسریع شوند.
وزی��ر نی��رو اظه��ار ک��رد: متوس��ط جمعیت 
برخوردار روس��تایی در کشور ۷6 درصد و در 
قزوین 86 درصد است که بیانگر تلاش شبانه 

روزی در استان است.
تصفی�ه خانه محمود آب�اد اولین پروژه  _

تاسیس�ات فاض�لاب ب�ه روش BOT در 
استان

مدیر عامل شرکت آب و فاضلاب استان قزوین 
در این مراس��م اظهار کرد: تصفیه خانه ش��هر 
محم��ود آباد نمونه با ظرفی��ت تصفیه ۷333 
مترمکعب پس��اب در شبانه روز، با روش لجن 
فع��ال با هوا ده��ی گس��ترده و قابلیت حذف 
فس��فر و نیتروژن با ۲3 میلیارد تومان سرمایه 

گذاری بخش خصوصی احداث شده است.
مهن��دس داراب بیرانوندی اف��زود: این تصفیه 

خانه اولین پ��روژه تاسیس��ات فاضلاب ایجاد 
ش��ده با مش��ارکت بخش خصوص��ی به روش 

BOT در استان قزوین است.
وی ادام��ه داد: ظرفیت متوس��ط تصفیه خانه 
برای فاز اول ۷330 مترمکعب در ش��بانه روز 

اس��ت که 38 هزار نفر از ساکنان محمود آباد 
نمونه و ش��هرک دانش و ناصر آباد شده تحت 

پوشش شبکه فاضلاب قرار می گیرند.
این مقام مسوول یادآور شد: پساب این تصفیه 
خانه در بخش های صنعت و کشاورزی منطقه 

اس��تفاده می شود و قابلیت تزریق به آب های 
زیرزمینی را نیز دارد.

بازدی�د مدیرعامل ش�رکت مهندس�ی  _
آبف�ای کش�ور از تاسیس�ات آب ش�رب 

قزوین
همچنین در س��فر وزیر نیرو به استان قزوین،  
مهندس حمیدرضا جانباز مدیرعامل ش��رکت 
مهندس��ی آبفای کشور از تاسیسات آب شرب 
ش��هر قزوین و نیز مراحل اجرایی تصفیه خانه 
فاضلاب  تازه افتتاح ش��ده محمود آباد قزوین 

بازدید کرد.
در ای��ن بازدید مهن��دس بیرنوندی مدیرعامل 
ش��رکت آبفای اس��تان در خصوص روند بهره 
برداری از تاسیس��ات، اجرای پ��روژه های در 
دست اقدام جهت افزایش ظرفیت توان تولید 

آب و ... توضیحاتی ارائه کرد.
همچنی��ن با حضور وزیر نی��رو بهره برداری از 
۷6 کیلومتر خط انتقال و ش��بکه فاضلاب در 
ش��هرهای محمود آباد، ش��هرک دانش و ناصر 
آب��اد با اعتباری بالغ بر ۲۲ میلیارد تومان آغاز 

شد.
به��ره ب��رداری از 4۲ کیلومتر پ��روژه اصلاح 
و بازس��ازی و توسعه ش��بکه آب در شهرهای 
اس��تان، و افتتاح 48 کیلومتر توس��عه شبکه 
فاض��لاب و نی��ز آبرس��انی به س��ه روس��تای 
بهش��تیان، فیض آب��اد و هرآیین از دیگر طرح 

هایی بود که با حضور وزیر نیرو افتتاح شد.
گفتنی است؛ تصفیه خانه بزرگ شهر محمود 
آباد نمون��ه در قزوین از مهم ترین طرح هایی 
بود که توس��ط وزیر نیرو در این س��فر به بهره 

برداری رسید.

در مراسمی با حضور وزیر نیرو؛

 تصفیه خانه شهر محمود آباد نمونه در استان قزوین افتتاح شد


